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VOORZITTERSCHAP: DE HEER CHARLES PICQUÉ, VOORZITTER. 

PRÉSIDENCE : M. CHARLES PICQUÉ, PRÉSIDENT. 

_____ 

 

 

- De vergadering wordt geopend om 16.57 uur.  

 

 

 

 

De voorzitter.- Ik verklaar de plenaire 

vergadering van de Verenigde Vergadering van de 

Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie 

van donderdag 11 december 2014 geopend.  

 

  

 

 

- La séance est ouverte à 16h57.  

 

 

 

 

M. le président.- Je déclare ouverte la séance 

plénière de l'Assemblée réunie de la Commission 

communautaire commune du jeudi 11 décembre 

2014.  

 

  

VERONTSCHULDIGD 

 

 
De voorzitter.- Verontschuldigen zich voor hun 

afwezigheid: 

 

- mevrouw Corinne De Permentier; 

 

- mevrouw Véronique Jamoulle; 

 

- mevrouw Fatoumata Sidibe; 

 

- de heer Alain Courtois; 

 

- mevrouw Isabelle Emmery (vergadering van het 

Parlement van de Federatie Wallonië-Brussel);  

 

- mevrouw Bianca Debaets; 

 

- de heer Jacques Brotchi (plenaire vergadering in 

de Senaat). 

 

  

 

 

EXCUSÉS 

 

 
M. le président.- Ont prié d'excuser leur absence : 

 

 

- Mme Corinne De Permentier ; 

 

- Mme Véronique Jamoulle ; 

 

- Mme Fatoumata Sidibe ; 

 

- M. Alain Courtois ; 

 

- Mme Isabelle Emmery (réunion au Parlement de 

la Fédération Wallonie-Bruxelles) ; 

 

- Mme Bianca Debaets ;  

 

- M. Jacques Brotchi (séance plénière au Sénat).  

 

  

MEDEDELINGEN AAN DE 

VERENIGDE VERGADERING 

 

 
BRUSSELS ARMOEDERAPPORT 2014 

 

 

De voorzitter.- Bij brief van 17 oktober 2014 

zendt de leidend ambtenaar van de Gemeen-

COMMUNICATIONS FAITES À 

L’ASSEMBLÉE RÉUNIE 

 

 
RAPPORT BRUXELLOIS SUR L'ÉTAT DE 

LA PAUVRETÉ 2014 

 

M. le président.- Par lettre du 17 octobre 2014, le 

fonctionnaire dirigeant de la Commission 
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schappelijke Gemeenschapscommissie van 

Brussel-Hoofdstad aan de Verenigde Vergadering 

het Brussels armoederapport voor het jaar 2014.  

 

- Verzonden naar de verenigde commissies voor 

de Gezondheid en de Sociale Zaken.  

 

 

BELGISCH RAADGEVEND COMITÉ VOOR 

BIO-ETHIEK 

 

Algemeen activiteitenverslag van de Commissies 

voor Medische Ethiek (CME) voor het jaar 2013 

 

De voorzitter.- Bij brief van 3 december 2014 

zendt de voorzitter van het Belgisch Raadgevend 

Comité voor Bio-ethiek, in toepassing van 

artikel 17, van het Samenwerkingsakkoord 

houdende oprichting van een Raadgevend Comité 

voor bio-ethiek, gesloten te Brussel op 15 januari 

1993 tussen de Staat, de Vlaamse Gemeenschap, 

de Franse Gemeenschap, de Duitstalige Gemeen-

schap en de Gemeenschappelijke Gemeenschaps-

commissie, het algemeen activiteitenverslag van 

de Commissies voor Medische Ethiek (CME) voor 

het jaar 2013.  

 

- Verzonden naar de commissie voor de 

Gezondheid.  

 

  

 

 

communautaire commune de Bruxelles-Capitale 

transmet à l’assemblée réunie le rapport bruxellois 

sur l'état de la pauvreté pour l'année 2014. 

 

- Renvoi aux Commissions réunies de la santé et 

des affaires sociales. 

 

 

COMITÉ CONSULTATIF DE BIOÉTHIQUE 

DE BELGIQUE 

 

Rapport général d'activités des Comités d'éthique 

médicale (CEM) pour l'année 2013 

 

M. le président.- Par lettre du 3 décembre 2014, 

la présidente du Comité consultatif de bioéthique 

de Belgique transmet, en application de 

l'article 17, de l'accord de coopération portant 

création d'un Comité consultatif de bioéthique, 

conclu à Bruxelles le 15 janvier 1993 entre l'État, 

la Communauté flamande, la Communauté 

française, la Communauté germanophone et la 

Commission communautaire commune, le rapport 

général d'activités des Comités d'éthique médicale 

(CEM) pour l'année 2013. 

 

 

- Renvoi à la Commission de la santé.  

 

  

ONTWERPEN VAN ORDONNANTIE 

 

 
ONTWERP VAN ORDONNANTIE 

HOUDENDE AANPASSING VAN DE 

MIDDELENBEGROTING VAN DE 

GEMEENSCHAPPELIJKE GEMEEN-

SCHAPSCOMMISSIE VOOR HET 

BEGROTINGSJAAR 2014 (NRS. B-10/1 EN 

2 – 2014/2015). 

 

ONTWERP VAN ORDONNANTIE 

HOUDENDE AANPASSING VAN DE 

ALGEMENE UITGAVENBEGROTING 

VAN DE GEMEENSCHAPPELIJKE 

GEMEENSCHAPSCOMMISSIE VOOR 

HET BEGROTINGSJAAR 2014 (NRS. B-

11/1, 2 EN 3 – 2014/2015). 

 

 

PROJETS D'ORDONNANCE 

 

 
PROJET D'ORDONNANCE AJUSTANT LE 

BUDGET DES VOIES ET MOYENS DE LA 

COMMISSION COMMUNAUTAIRE 

COMMUNE POUR L'ANNÉE 

BUDGÉTAIRE 2014 (N
OS

 B-10/1 ET 2 – 

2014/2015). 

 

 

PROJET D'ORDONNANCE AJUSTANT LE 

BUDGET GÉNÉRAL DES DÉPENSES DE 

LA COMMISSION COMMUNAUTAIRE 

COMMUNE POUR L'ANNÉE 

BUDGÉTAIRE 2014 (N
OS

 B-11/1, 2 ET 3 – 

2014/2015). 
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ONTWERP VAN ORDONNANTIE 

HOUDENDE DE MIDDELENBEGROTING 

VAN DE GEMEENSCHAPPELIJKE 

GEMEENSCHAPSCOMMISSIE VOOR 

HET BEGROTINGSJAAR 2015 (NRS. B-

12/1 EN 2 – 2014/2015). 

 

ONTWERP VAN ORDONNANTIE 

HOUDENDE DE ALGEMENE UITGAVEN-

BEGROTING VAN DE GEMEENSCHAP-

PELIJKE GEMEENSCHAPSCOMMISSIE 

VOOR HET BEGROTINGSJAAR 2015 

(NRS. B-13/1, 2 EN 3 – 2014/2015). 

 

 

Samengevoegde algemene bespreking 

 

 

De voorzitter.- De algemene samengevoegde 

bespreking is geopend. 

 

Mevrouw Payfa, rapporteur, heeft het woord. 

 

Mevrouw Martine Payfa, rapporteur (in het 

Frans).- Het begrotingsonderzoek ging van start 

met een inleidende uiteenzetting door 

vertegenwoordigers van het Rekenhof, gevolgd 

door een gedachtewisseling.  

 

De heer Maron opende het debat door te wijzen 

op de onbehouwen manier waarop de financiële 

transfers ten gevolge van de zesde staats-

hervorming in de begroting zijn verwerkt en op 

het verschil tussen de ingeschreven bedragen en 

de vooruitzichten. Hij wou, net als mevrouw 

Dhaene, weten hoe het zat met de provisie van 

60 miljoen euro in het kader van de nieuwe 

bijzondere financieringswet en met de begroting 

voor de nog op te richten instelling van openbaar 

nut (ION). 

 

De heer Poznantek, eerste auditeur-revisor bij het 

Rekenhof, beschreef als antwoord op deze vragen 

de wijze waarop de inkomsten berekend werden 

en bevestigde dat de bedragen klopten. Hij 

erkende de complexiteit van de uitgaven en wees 

op het gebrek aan precieze informatie. Hij 

omschreef het provisieprocedé als adequaat en zei 

dat het College het bedrag later kon verdelen. De 

werkingskredieten voor de ION zijn niet 

vastgelegd omdat de instelling nog niet in 2015 

zou worden opgericht. 

 

PROJET D'ORDONNANCE CONTENANT 

LE BUDGET DES VOIES ET MOYENS DE 

LA COMMISSION COMMUNAUTAIRE 

COMMUNE POUR L'ANNÉE 

BUDGÉTAIRE 2015 (N
OS

 B-12/1 ET 2 – 

2014/2015). 

 

PROJET D'ORDONNANCE CONTENANT 

LE BUDGET GÉNÉRAL DES DÉPENSES 

DE LA COMMISSION 

COMMUNAUTAIRE COMMUNE POUR 

L'ANNÉE BUDGÉTAIRE 2015 (N
OS

 B-13/1, 

2 ET 3 – 2014/2015). 

 

 

Discussion générale conjointe 

 

 

M. le président.- La discussion générale conjointe 

est ouverte. 

 

La parole est à Mme Payfa, rapporteuse. 

 

Mme Martine Payfa, rapporteuse.- L'examen 

budgétaire a commencé par un exposé introductif 

de la Cour des comptes, suivi par un échange de 

vues avec ses représentants. 

 

M. Maron a entamé le débat en soulignant 

l'intégration brute des transferts financiers liés à la 

sixième réforme de l'État, ainsi que l'écart entre 

les montants inscrits et les projections réalisées. 

Des détails furent également sollicités quant à la 

mise en provision de l'apport de 60 millions 

d'euros dans le cadre de la nouvelle loi spéciale de 

financement, ainsi que l'absence d'éléments 

budgétaires relatifs au futur organisme d'intérêt 

public (OIP). Il fut rejoint à ce sujet par 

Mme Dhaene.  

 

À ces questions, M. Poznantek, premier auditeur-

réviseur auprès de la Cour des comptes, a décrit la 

méthode de calcul du montant des recettes et 

affirmé leur exactitude. Concernant les dépenses, 

l'auditeur-réviseur a reconnu la complexité des 

mécanismes et a pointé le manque d'informations 

précises à disposition de la Cour et du Collège. 

 

Concernant les mises en provision, le représentant 

de la Cour des comptes a considéré le procédé 

comme adéquat et a mentionné la possibilité du 

Collège de répartir le montant par la suite. 

M. Poznantek a ensuite affirmé que les crédits de 
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De heer Verstraete vroeg zich af hoe het zat met 

het verschil tussen de regelmaat waarmee 

enerzijds de investeringskredieten en anderzijds 

de vastleggingskredieten voor de gezondheidszorg 

worden vereffend en vroeg zich af of dat verschil 

verband houdt met het aflossen van een schuld. 

Mevrouw Dhaene kwam terug op het begrotings-

evenwicht en de voorlopige financiering van 

ziekenhuisinvesteringen. 

 

Volgens de heer Poznantek is het niet vreemd dat 

het bedrag van de vastleggingen sommige jaren 

groter is dan dat van de vereffeningen. Er werden 

immers aanzienlijke vastleggingen aangegaan in 

de voorgaande jaren. Op basis van de 

vereffeningsplannen komen we nu in een periode 

waarin de vereffeningskredieten groter zullen zijn 

dan de vastleggingskredieten. 

 

De heer Verstraete vroeg zich af hoe het zat met 

de kredieten die de federale instellingen niet 

gebruikt hebben en de overdracht van deze 

bedragen om het verwachte negatieve saldo te 

compenseren. De heer Poznantek zei dat dat geen 

probleem zou mogen opleveren en wees op het 

verschil tussen het geld van de federale overheid 

en de voorspelde uitgaven voor de nieuwe 

bevoegdheden. Die laatste zijn veel hoger dan het 

ongebruikte bedrag. 

 

De heer Vanhengel beschreef vervolgens de 

begrotingsaanpassing voor 2014 en de begroting 

voor 2015, waarna de samengevoegde algemene 

bespreking werd aangevat. 

 

De heer Maron begon met de discussie over de 

toekomstige ION en de bijbehorende kredieten. 

Mevrouw Grouwels en de heer Kanfaoui hadden 

het over de manier waarop de administratie 

gewapend kan worden voor de nieuwe 

uitdagingen ten gevolge van de zesde staats-

hervorming.  

 

De heer Verstraete vroeg zich af wanneer de ION 

operationeel zou zijn. Naar aanleiding daarvan 

had de heer Colson het ook over de belangrijke 

uitdagingen in verband met de overheveling van 

instellingen van de mono- naar de 

bicommunautaire sector. De heer Kanfaoui viel 

hen bij.  

 

Collegeleden Vanhengel en Gosuin zeiden dat de 

structuur en de werking van de ION moeten 

fonctionnement de l'OIP n'étaient pas prévus, dans 

la mesure où l'entité ne serait pas créée en 2015. 

 

Pour suivre, M. Verstraete s'est notamment 

interrogé sur la différence du rythme des 

liquidations des crédits d'investissement pour le 

secteur de la santé par rapport à celui des 

engagements, et se demandait si cette différence 

impliquait le règlement d'une dette. Mme Dhaene 

est revenue sur l'équilibre du budget et sur le 

montant à prévoir pour le préfinancement 

d'investissements dans les hôpitaux. 

 

M. Poznantek a apporté les éléments de réponse 

sur la question concernant le rythme des 

liquidations. Selon lui, il n'est pas anormal que, 

certaines années, le montant des engagements soit 

plus important que celui des liquidations, et 

inversement. Des engagements importants ont été 

faits les années précédentes et dépassaient 

largement le montant des liquidations. Sur la base 

des plans de liquidation prévus, on arrive dans une 

période où les crédits de liquidation seront plus 

élevés que les engagements. 

 

En outre, M. Verstraete a soulevé la question des 

sous-utilisations des crédits par les institutions 

fédérales et du transfert de ces sommes afin de 

compenser le solde négatif escompté. Il fut rejoint 

par M. Maron sur cette préoccupation. À cet 

égard, M. Poznantek a répondu qu'il ne devrait a 

priori pas y avoir de problème, et a pointé l'écart 

entre les recettes versées par l'autorité fédérale 

pour les nouvelles compétences et les dépenses 

prévues pour les exercer, ces dernières étant 

largement supérieures au montant nécessaire au 

financement de la sous-utilisation.  

 

M. Vanhengel a ensuite enchaîné en exposant 

l'ajustement du budget 2014 et le budget 2015, 

pour aboutir sur la discussion générale conjointe.  

 

Certains domaines ont cristallisé les 

préoccupations de nombreux députés. M. Maron a 

entamé le débat en discutant notamment du futur 

OIP et des crédits y afférents. Mme Grouwels et 

M. Kanfaoui se joindront plus tard aux questions 

sur cette thématique, en abordant les modalités du 

renforcement de l'administration pour l'adapter 

aux nouveaux défis posés par les transferts 

consécutifs à la sixième réforme de l’État. 

 

M. Verstraete s'est interrogé quant à lui sur le 
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worden bepaald met uitvoeringsbesluiten. De 

reorganisatie van de administratie werd 

uitvoeriger toegelicht, hoewel het in dit stadium 

nog moeilijk is om alle gevolgen in te schatten. 

Het Verenigd College wil de hervorming afronden 

tegen de zomer van 2015.  

 

De heren Colson, Maron en Diallo verwezen 

vervolgens naar de terugbetaling van de 5 miljoen 

euro die Gemeenschappelijke Gemeenschaps-

commissie toekende aan het gewest. Collegelid 

Vanhengel beloofde de kwestie te regelen. Er werd 

ook gevraagd waarom er vereffeningskredieten 

ten belope van 14,7 miljoen euro opgenomen zijn 

voor de bouw van gezondheidsinstellingen.  

 

Meerdere leden, waaronder de heren Maron en 

Colson en mevrouw Roex, vonden het jammer dat 

er geen oriëntatienota was. 

 

De heer Verstraete stelde vragen over de evolutie 

van het beheer van het budget van het Bico-huis. 

Collegelid Gosuin gaf uitleg over de kosten en 

lasten inzake dat gebouw. Het huurcontract begon 

te lopen op 17 juli 2014. Ook de nieuwe 

opdrachten en middelen voor het Observatorium 

voor Gezondheid en Welzijn werden besproken.  

 

De heer Maron had vragen over het Brussels Plan 

voor de gezondheidszorg en de weerslag ervan op 

het ontwerp van begroting. Mevrouw Jamoulle, de 

heer du Bus de Warnaffe en mevrouw Roex sloten 

zich bij hem aan. De belangrijkste vragen gingen 

over de geïnvesteerde middelen, het Huis voor 

Respijtzorg en de grotere rol voor huisartsen.  

 

Ik verwijs ook naar een proefproject van de 

Vlaamse Gemeenschapscommissie (VGC) dat 

mevrouw Roex uit de doeken deed. Het betreft de 

inzet van een zorgregisseur die oudere mensen 

informeert en de zorgverstrekking organiseert. 

Het project zou de GGC in de toekomst kunnen 

inspireren.  

 

Tot slot wil ik nog de nieuwe middelen voor 

geestelijke gezondheidszorg voor daklozen 

vermelden.  

 

Tot zover het gedeelte van het verslag over de 

algemene uitgaven voor de administratie en de 

gezondheidszorg. Het volgende deel, over 

welzijnszorg, zal door de heer Koyuncu worden 

toegelicht.  

calendrier relatif à la création de l'OIP, 

particulièrement dans sa dimension opérationnelle. 

À cet égard, M. Colson a également mentionné les 

importants défis liés au basculement des 

institutions du secteur monocommunautaire vers 

le secteur bicommunautaire. M. Kanfaoui s'est 

joint aux remarques de ses collègues à ce sujet. 

 

Je mentionnerai la réponse des membres du 

Collège réuni MM. Vanhengel et Gosuin, 

affirmant qu'une fois les différentes étapes du 

processus législatif passées, les arrêtés d'exécution 

devront être rédigés pour préciser la structure et le 

fonctionnement de l'OIP, entraînant par ailleurs 

l'évaluation et l'inscription des crédits nécessaires 

sous l'allocation de base créée pour mémoire. 

 

Davantage de détails ont également été 

communiqués quant à la réorganisation de 

l'administration, tout en précisant qu'il est encore 

difficile à ce stade d'en évaluer les incidences. 

L'objectif du Collège réuni est de terminer cette 

réforme pour l'été 2015. 

 

MM. Colson, Maron et Diallo ont mentionné 

ensuite la question du remboursement des cinq 

millions d'euros octroyés par la trésorerie de la 

Commission communautaire commune à la 

Région. Le membre du Collège réuni 

M. Vanhengel manifestera à ce sujet son 

engagement à régler la question, qu'il rapporte à 

un simple jeu d'écritures. Il sera demandé 

également la raison de l'inscription d'un montant 

de 14,7 millions d'euros en crédits de liquidation 

pour la construction d'établissements de santé.  

 

Plusieurs députés dont M. Maron, M. Colson et 

Mme Roex, ont déploré l'absence de note 

d'orientation aidant à la compréhension du budget.  

 

Des interrogations relatives à la Maison du bico 

furent soulevées par M. Verstraete, 

particulièrement quant à l'évolution des moyens 

alloués à l'allocation budgétaire correspondante. 

Des éclaircissements ont été avancés par le 

membre du Collège réuni M. Gosuin sur les coûts 

et les charges liées à l'immeuble en question. Il a 

annoncé notamment que le bail a pris effet au jour 

de l'acquisition de l'immeuble le 17 juillet 2014. 

Ont été mentionnées aussi, les nouvelles missions 

et les moyens transférés à l'Observatoire de la 

santé et du social, dans la continuité de la question 

posée par M. Maron.  
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Ik dank u voor uw aandacht en ik dank de diensten 

voor hun werk.  

 

(Applaus) 

 

  

Le Plan de santé bruxellois fut également un sujet 

mobilisateur. M. Maron a souhaité obtenir de plus 

amples informations sur les contours et la 

traduction de ce plan dans le projet de budget 

soumis aux parlementaires. Il fut rejoint à cet 

égard par Mme Jamoulle, M. du Bus de Warnaffe 

et Mme Roex. Les principales thématiques 

débattues furent liées aux moyens investis et leur 

ventilation, la maison de répit et le rôle renforcé 

des médecins généralistes dans les soins de 

première ligne.  

 

J'en profite pour attirer l'attention sur le projet 

pilote porté par la Commission communautaire 

flamande (Vlaamse Gemeenschapscommissie, 

VGC) et évoqué par Mme Roex. L'expérience 

implique la mobilisation d'un régisseur de soins 

compétent pour les soins à domicile, dont le rôle 

est d'informer les personnes âgées et d'organiser 

leurs soins. Le projet a montré son utilité et 

pourrait inspirer la Cocom à l'avenir.  

 

Enfin, je mentionnerai les nouveaux moyens 

alloués aux programmes de soins de santé mentale 

prodigués aux sans-abri. 

 

Cela conclut la partie du rapport relative à la 

division 1 et 2, à savoir, respectivement, les 

dépenses générales de l'administration et la santé. 

La division suivante, plus précisément la partie 

relative à l'aide aux personnes, vous sera rapportée 

par M. Koyuncu. 

 

Je vous remercie pour votre attention, ainsi que les 

services pour leur travail. 

 

(Applaudissements) 

 

  

De voorzitter.- De heer Koyuncu, rapporteur, 

heeft het woord. 

 

De heer Hasan Koyuncu, rapporteur (in het 

Frans).- De verenigde commissies voor 

Gezondheid en Sociale Zaken bogen zich over de 

ontwerpen van ordonnantie betreffende de 

aangepaste begroting van 2014 en de initiële 

begroting van 2015. Ze vergaderden op woensdag 

26 november om te overleggen over afdeling 3, 

betreffende welzijnszorg.  

 

Ik verwijs naar het schriftelijke verslag, maar wil 

er toch een aantal punten uitlichten. In de 

M. le président.- La parole est à M. Koyuncu, 

rapporteur. 

 

M. Hasan Koyuncu, rapporteur.- Les 

Commissions réunies de la santé et des affaires 

sociales se sont penchées sur les projets 

d'ordonnance contenant l'ajustement 2014 et le 

budget 2015. Elles se sont réunies conjointement 

le mercredi 26 novembre pour examiner la 

division 3, soit l'aide aux personnes.  

 

Leur rapport écrit de qualité relate de façon 

exhaustive la nature des débats. Je me permettrai 

donc de vous y renvoyer, en insistant toutefois sur 
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inleidende uiteenzetting hield collegelid Smet een 

presentatie van het beleid dat hij met zijn collega 

Fremault wil voeren. Zo wordt meer bepaald 

inzake armoede en dakloosheid het plan Housing 

First ontwikkeld, komt er een harmonisering van 

de softwaresystemen van de negentien OCMW's, 

en wordt het huidige systeem inzake kinderbijslag 

voortgezet. Famifed zal de kinderbijslag tot 

uiterlijk 1 januari 2015 blijven betalen. Collegelid 

Smet preciseerde ook dat er overleg komt met de 

andere gewesten om de continuïteit van de 

uitbetaling te verzekeren voor gezinnen die naar 

een ander gewest verhuizen. 

 

Vervolgens gaf collegelid Fremault een 

presentatie van de programma's. 

 

De subsidiëring van diensten die zich bezighouden 

met welzijnszorg voor gezinnen, wordt voortgezet. 

Mevrouw Fremault bevestigt dat het beleid van 

het Verenigd College erop gericht is ouderen zo 

lang mogelijk zelfstandig thuis te laten leven. 

 

Collegelid Fremault herinnert eraan dat diensten 

voor welzijnszorg een essentiële sociale taak 

vervullen door voor kwetsbare mensen te zorgen. 

Ze is van plan vijftien sociale organisaties voor 

eerstelijnszorg te steunen, wat neerkomt op 

66 voltijdse banen. Het College geeft ook steun 

voor voedselhulp. Het collegelid wil dat de 

betrokken centra kiezen voor duurzaam voedsel. 

 

De strijd tegen armoede als gevolg van hoge 

energiefacturen krijgt ook de nodige aandacht in 

de sociale projecten. 

 

Vijf organisaties voor justitieel welzijnswerk die 

gedetineerden sociaal bijstaan, kunnen rekenen op 

financiering. De vrijlatingskit blijft behouden, 

hoewel het subsidiebedrag verlaagd is, onder 

meer omdat de honoraria van de betrokken 

psychologen werden overschat. 

 

Het collegelid verwees ook naar de 

prematrimoniale, matrimoniale en familiale 

consultatiecentra.  

 

Het GGC-budget voor programma 5, inzake 

welzijnszorg voor gehandicapten, maakt het 

mogelijk om wooncentra, dagcentra, dagelijkse 

hulp en begeleid wonen te financieren.  

 

Het collegelid schetste de prioriteiten van het 

un certain nombre de points. Dans les exposés 

introductifs des ministres, après une introduction 

consacrée aux enjeux de la sixième réforme de 

l'État pour la Commission communautaire 

commune (Cocom), M. Pascal Smet, ministre, 

entame une présentation de la politique qu'il 

entend mener avec sa collègue Mme Céline 

Fremault :  

 

- en matière de pauvreté et de sans-abrisme, avec 

un développement sur le Plan Housing First ;  

 

- en matière d'harmonisation des programmes 

logiciels sociaux des dix-neuf CPAS ; 

 

- en matière d'allocations familiales, où il 

confirme la poursuite de la mise en œuvre du 

système existant. Famifed continuera à payer les 

allocations familiales, au plus tard jusqu'au 1er 

janvier 2015. 

 

Il précise également qu'une concertation 

concernant l'échange de données sera organisée 

avec les autres Régions pour garantir la continuité 

des droits en cas de mobilité. 

 

Mme Céline Fremault se livre ensuite à une 

présentation, programme par programme. 

 

Elle précise au programme 2 que le 

subventionnement des services d'aide aux familles 

a été préservé, tant au niveau du secteur privé 

qu'au niveau du secteur public. Elle confirme que 

les politiques du Collège réuni sont axées sur 

l'autonomie des personnes âgées et le maintien à 

domicile lorsque cette solution est envisageable, et 

ceci, dans de bonnes conditions. 

 

Quant au programme 3, la ministre rappelle que 

les services d'aide aux personnes couvrent des 

fonctions au centre du travail social de prise en 

charge des personnes précaires et/ou en risque de 

précarisation.  

 

Pour les centres de services sociaux, elle entend 

soutenir le travail de première ligne de quinze 

organisations, ce qui comprend la prise en charge 

au total de 66 équivalents temps plein (ETP).  

 

Le Collège réuni soutiendra également l'aide 

alimentaire. La ministre entend orienter les efforts 

faits dans l'aide alimentaire par ces centres vers 

des actions prenant en charge la dimension de 
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Verenigd College inzake de opvang van zeer 

hulpbehoevende mensen en de steun aan 

initiatieven die het huidige aanbod van respijtzorg 

beter willen organiseren. Ze onderstreepte dat het 

de bedoeling is diensten voor welzijnszorg verder 

uit te bouwen, zodat mensen met een handicap 

onafhankelijker kunnen worden.  

 

Door de kredieten in programma 7 wordt het 

mogelijk om het meerjareninvesteringsplan 2008-

2015 voor rusthuizen en het meerjarenplan voor 

de gehandicaptenzorg uit te voeren.  

 

Tijdens de algemene bespreking zei de heer 

Ahidar dat er tot zijn blijdschap geen besparingen 

worden doorgevoerd in de daklozenopvang en de 

winteropvang 2015-2016. Hij verwees ook naar 

het plan Housing First, dat eindelijk in structurele 

oplossingen voorziet.  

 

Hij hoopte dat er zo snel mogelijk een 

ouderenbeleid op maat van Brussel komt, met 

behulp van een gezamenlijk plan van de 

gemeenschappen en het Brussels Gewest, zodat 

ouderen langer thuis kunnen blijven wonen.  

 

De heer Ahidar vond het jammer dat we de 

overdracht van rusthuizen en rust- en verzorgings-

tehuizen van de Franse Gemeenschapscommissie 

naar de GGC niet aangrijpen om de financiering 

van de opvang aan te passen en alternatieve 

woonvormen te ondersteunen.  

 

Hij had ook liever alternatieven in de thuiszorg 

gezien, zoals nachtverpleging. Hij verzocht het 

Verenigd College zich over deze kwestie te buigen. 

Vervolgens had hij het over kinderarmoede en de 

ononderbroken uitbetaling van de kinderbijslag. 

Hij onderstreepte het ontbreken van een budget 

voor het toekomstige onthaalbeleid. 

 

Mevrouw Teitelbaum verheugde zich dat de 

budgetten voor gehandicaptenbeleid en welzijns-

zorg aanzienlijk stijgen. Ze maakte zich echter 

zorgen over de daling van de vastleggings-

kredieten en de bescheiden stijging van de 

vereffeningskredieten voor het beleid inzake 

gezinnen en ouderen. Ze was dan weer blij met de 

subsidies voor Housing First.  

 

Mevrouw Teitelbaum vond dat de goede wil van 

het Verenigd College inzake hulp aan daklozen 

helaas niet tot uiting komt in de begroting van 

l'alimentation durable. 

 

Parmi les projets réalisés par les centres de service 

social, ceux relatifs à la lutte contre la précarité 

énergétique seront également mis en avant. 

 

Pour les services d'aide aux justiciables, la 

ministre souligne que sont financées dans ce cadre 

cinq organisations qui prennent en charge l'action 

sociale avec les détenus. Le projet "kit de sortie" 

est maintenu, bien qu'un ajustement à la baisse ait 

été réalisé en raison d'une moindre distribution et 

d'une surestimation des honoraires des 

psychologues. 

 

La ministre évoque également les centres de 

consultations prématrimoniales, matrimoniales et 

familiales.  

 

Quant au programme 5, qui concerne la politique 

en faveur des personnes handicapées, le budget de 

la Cocom pour ce secteur permet de financer les 

centres d'hébergement, les centres de jour, les 

services d'aide aux actes de la vie journalière et les 

services d'habitat accompagné.  

 

La ministre énonce les priorités définies par le 

Collège réuni en ce qui concerne la création de 

places pour les personnes en situation de grande 

dépendance et le soutien aux initiatives visant une 

meilleure organisation des places de répit 

existantes. La ministre souligne également qu'il 

est prévu de continuer à développer les services 

d'habitat accompagné, qui offrent aux personnes 

en situation de handicap la possibilité de 

développer leur autonomie. 

 

Concernant le programme 7, portant sur les 

investissements, la ministre rappelle que ces 

crédits permettent la réalisation du plan 

pluriannuel d'investissements dans les maisons de 

repos 2008-2015 et la réalisation du plan 

pluriannuel d'investissements dans le secteur des 

personnes handicapées.  

 

Lors de la discussion générale, M. Fouad Ahidar 

salue l'absence d'économies dans la politique en 

faveur des sans-abri et les moyens suffisants pour 

le dispositif hivernal 2015-2016. Il met également 

en exergue les projets du Plan Housing First, qui 

offrent enfin des solutions structurelles.  

 

Il appelle de ses vœux la "bruxellisation" 
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programma 4. Ze vroeg zich trouwens af hoe het 

met de budgetten voor eenoudergezinnen en meer 

bepaald vrouwen in armoede zit. Ze vroeg het 

Verenigd College hoe het de dakloosheid 

structureel zal aanpakken.  

 

Ze vroeg welk budget er wordt uitgetrokken voor 

het bestrijden van geweld tegen dakloze vrouwen, 

want daarvan is geen spoor terug te vinden in 

deze begroting. Voorts informeerde ze naar de 

studie die collegelid Smet bestelde om de 

prostitutie in Brussel in kaart te brengen.  

 

d'urgence de la politique des personnes âgées par 

l'établissement d'un vrai plan intégré entre 

Communautés et Région, afin de permettre aux 

aînés de rester plus longtemps chez eux, dans un 

cadre de vie adapté et avec les soins nécessaires.  

 

M. Ahidar regrette que l'on ne profite pas du 

transfert des maisons de repos (MR) et des 

maisons de repos et de soins (MRS) de la 

Commission communautaire française (Cocof) 

vers la Cocom pour changer le financement des 

lits et favoriser les formes d'habitat alternatives, 

comme l'habitat kangourou, l'habitat solidaire, les 

résidences services, etc.  

 

Il aurait également souhaité des alternatives dans 

les soins à domicile, comme les gardes de nuit et 

les infirmiers de nuit. Il invite le Collège réuni à se 

saisir de ces questions. Le député évoque ensuite 

la pauvreté infantile et souligne l'importance de 

garantir la continuité du paiement des allocations 

familiales. Il termine en soulignant l'absence de 

budget pour la future politique de l'accueil. 

 

Mme Viviane Teitelbaum se réjouit de 

l'augmentation de la division 3 portant sur l'aide 

aux personnes, tout en regrettant que certains 

domaines échappent à cette augmentation. La 

députée constate avec plaisir que les budgets des 

politiques en faveur des personnes handicapées et 

du support de la politique en matière d'aide aux 

personnes augmentent sensiblement. Elle 

s'inquiète toutefois de la diminution des crédits 

d'engagement et de la faible hausse des crédits de 

liquidation au niveau de la politique en faveur des 

familles et des personnes âgées. Elle salue les 

subsides débloqués pour le projet Housing First 

qui répond, selon elle, à ces préoccupations, mais 

pour un nombre limité de personnes. 

 

La députée estime que les bonnes intentions du 

Collège réuni en matière d'aide aux sans-abri ne 

sont malheureusement pas traduites dans le budget 

du programme 4. Elle demande par ailleurs où 

sont les budgets réservés à la problématique des 

familles monoparentales, plus particulièrement 

celle des femmes et de la pauvreté. Elle interroge 

le Collège réuni sur l'offre de soutien structurel au 

sans-abrisme qu'il compte mettre en place. 

 

Au regard du doublement en cinq ans du nombre 

de femmes vivant dans la rue, aucun article 

budgétaire n'étant consacré à cette problématique, 
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la députée estime que la lutte contre les violences 

est totalement absente de ce budget. Elle 

questionne les budgets alloués pour combattre ce 

fléau. 

 

Elle s'interroge enfin sur un article budgétaire qui 

concerne la prostitution et interroge le ministre 

Smet sur l'étude qu'il avait commandée afin 

d'établir une cartographie de la prostitution à 

Bruxelles. 

 

De voorzitter.- Als u de tijd rijp acht om af te 

ronden, kunt u naar het schriftelijk verslag 

verwijzen.  

 

De heer Hasan Koyuncu, rapporteur (in het 

Frans).- Het ontwerp van ordonnantie werd 

goedgekeurd met 19 stemmen voor, 4 tegen en 

3 onthoudingen. Het verslag werd goedgekeurd op 

26 november.  

 

(Applaus) 

 

M. le président.- Au moment où vous jugez utile 

de conclure, vous pouvez vous référer sans 

problème au rapport écrit pour la suite. 

 

M. Hasan Koyuncu, rapporteur.- Bien. 

L'ensemble du projet d'ordonnance est adopté par 

19 voix contre 4, et 3 abstentions. Le rapport est 

approuvé en séance le 26 novembre.  

 

(Applaudissements)  

 

De voorzitter.- De heer Maron heeft het woord. 

 

De heer Alain Maron (in het Frans).- Dit jaar is 

er niet echt een begroting voor de GGC 

opgemaakt. De federale overheid boekt 

1,78 miljard euro over voor de nieuwe 

bevoegdheden. We weten echter nog niet wat die 

bevoegdheden precies zullen kosten en opleveren. 

 

In de begroting is sprake van 1 miljard euro 

inkomsten, waarvoor enkel wordt verwezen naar 

de overdracht van federale middelen. 

 

We hebben geen flauw idee van wat de nieuwe 

bevoegdheden zullen kosten. Het is nu nog 

onmogelijk om bijvoorbeeld te weten of de 

overgedragen middelen voor de kinderbijslag 

zullen volstaan. 

 

U zei ook dat er in maart of april wellicht reeds 

een begrotingsaanpassing zou plaatsvinden. Pas 

dan zullen we de exacte bedragen van de 

inkomsten en uitgaven van de overgehevelde 

bevoegdheden precies kennen. Het feit dat u de 

cijfers pas tegen maart verwacht, wekt de indruk 

dat alles nog onzeker is. De nieuwe bijzondere 

financieringswet werd al in juli 2014 

aangenomen. Het lijkt dus alsof de federale 

overheid de overdracht van de bevoegdheden niet 

goed voorbereidt. 

M. le président.- La parole est à M. Maron. 

 

M. Alain Maron.- Cette année, nous n'avons pas 

vraiment de budget Cocom. Pas de budget parce 

que, sur les 1,78 milliard d'euros transférés pour 

les compétences nouvellement acquises par la 

Cocom via la réforme de l'État, il règne une forte 

incertitude sur la manière dont non seulement les 

recettes, mais également les dépenses, sont 

réparties.  

 

On se retrouve avec un article budgétaire de 

recettes (AB 46.01) à un milliard d'euros. De plus, 

le justificatif de ce montant ne compte que 

quelques mots : le pouvoir fédéral nous transfère 

un milliard d'euros.  

 

Par contre, nous n'avons aucune précision sur ce 

que coûteront les matières transférées. Par 

exemple, pour les allocations familiales, les 

montants transférés sont-ils suffisants pour couvrir 

les dépenses ? Quel est le delta, c'est-à-dire la 

différence positive ou négative ? Il est visiblement 

impossible de le savoir. Il en va de même pour 

d'autres matières transférées comme les maisons 

de repos, les conventions de revalidation, les aides 

à la mobilité, le maximum à facturer, les 

habitations protégées, etc. 

 

On a l'impression de recevoir un chat dans un sac. 
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Het is natuurlijk een moeilijke operatie. Er moet 

rekening worden gehouden met veel parameters 

en er mogen geen fouten worden gemaakt. Ik 

beweer niet dat de ambtenaren met hun duimen 

draaien, maar toch ken ik geen enkel ander land 

ter wereld waar men na een jaar nog steeds niet in 

staat zou zijn om de nodige berekeningen uit te 

voeren ter voorbereiding van zulke belangrijke 

staatshervormingen.  

 

Het goede nieuws is dat de verwachte inkomsten 

naar schatting 58 miljoen meer zullen bedragen 

dan de uitgaven naar aanleiding van de nieuwe 

bevoegdheden. 

 

(Opmerkingen van de heer Vanhengel) 

 

U hebt de wijze beslissing genomen om dit 

positieve saldo van 58 miljoen euro als provisie te 

gebruiken, in de wetenschap dat het cijfer nog 

naar beneden of naar boven kan worden 

aangepast. 

 

Uw schatting van de onderbenutting van de 

begroting is echter minder verstandig. Volgens het 

Rekenhof is zo'n onderbenutting enkel haalbaar 

als de inkomsten die worden overgeheveld van het 

federaal niveau niet volledig worden besteed. 

Toch rekent u erop dat een groot deel van de 

middelen niet zal worden uitgegeven om een 

evenwicht te bereiken. 

 

Om de oude bevoegdheden van de GGC te 

financieren hoopt u dus eigenlijk op een overschot 

van de budgetten voor de overgehevelde 

bevoegdheden. U wordt uit de nood geholpen door 

de nieuwe financieringswet, die relatief gunstig 

lijkt voor de GGC.  

 

Overigens worden de uitdagingen steeds groter: 

armoede en ongelijkheid nemen toe, de bevolking 

wordt jonger, maar tegelijk is er vergrijzing, 

enzovoort. 

 

Wij vinden dat de onduidelijke situatie op het 

federale niveau u er niet van mag weerhouden om 

werk te maken van het politieke kader waarop u 

uw beleid van de komende vijf jaar zult baseren. 

Wij betreuren dat u zich eenzijdig toelegt op 

dossiers als de hervorming van de administratie 

en de toekenning van mandaten. Ook hebben wij 

de indruk dat u niet bijster enthousiast bent over 

de nieuwe bevoegdheden. 

Vous avez d'ailleurs dit vous-même en 

commission que vous alliez procéder cette année à 

un ajustement budgétaire dès que vous auriez les 

chiffres précis. Vous avez également ajouté que 

nous aurions probablement déjà un ajustement 

budgétaire en mars ou en avril. C'est donc cet 

ajustement qui constituera le véritable budget. 

C'est seulement à ce moment-là que nous 

apprendrons exactement ce qu'il en est des recettes 

et des dépenses sur chacune des matières 

transférées. 

 

Sans doute n'êtes-vous pas responsable de cette 

situation. Vous subissez les retards pris par le 

pouvoir fédéral pour transmettre les informations. 

Cependant, très franchement, cette situation est 

inquiétante. Elle l'est d'autant plus que vous 

semblez souhaiter ces chiffres pour mars, c'est 

donc que rien n'est certain. 

 

La nouvelle loi spéciale de financement (LSF) a 

été votée en juillet 2014 et les éléments qu'elle 

contient étaient connus bien avant. Il semble donc 

que les pouvoirs publics, et tout particulièrement 

le pouvoir fédéral, aient fait preuve d'impéritie 

dans la préparation du transfert.  

 

L'exercice est évidemment complexe, beaucoup de 

paramètres entrent en ligne de compte et il est 

important de ne pas commettre d'erreur. Je ne dis 

pas que les fonctionnaires se tournent les pouces, 

j'imagine aisément que dans les bureaux, les 

administrations, les services informatiques, ça 

s'agite pour assurer que les montants soient 

exactement calculés. Je ne sais d'ailleurs pas dans 

quel autre pays du monde on ferait des réformes 

institutionnelles aussi importantes en se donnant 

un an pour calculer les montants transférés sans 

pouvoir, au bout de cette année, ne pas être en 

mesure de les fournir aux entités fédérées, 

contraintes de fonctionner dans le brouillard.  

 

Cependant, dans ce brouillard, il y a quand même 

de bonnes nouvelles. En effet, il existe, au budget, 

un différentiel positif de 58 millions entre les 

recettes escomptées de la réforme et les dépenses 

liées aux nouvelles compétences. 

 

On parle donc de 58 millions d'euros de boni. 

 

(Remarques de M. Vanhengel) 

 

Si vous avez des informations complémentaires à 
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Ik vernoem bijvoorbeeld de filmcontrole. Als die 

bevoegdheid niet was overgedragen aan de GGC, 

maar aan de VGC en de Franse Gemeenschaps-

commissie, zou het risico ontstaan dat sommige 

films bijvoorbeeld verboden werden voor 

Franstalige, maar niet voor Nederlandstalige 

kinderen. Toch wordt die bevoegdheid niet 

vermeld in de begroting. 

 

Nergens valt zelfs maar een schoorvoetende 

aanzet te ontwaren tot een algemeen beleid inzake 

gezondheids- en welzijnszorg. Dat geldt zowel 

voor de sectoren waarvoor de GGC vroeger al 

bevoegd was als inzake de nieuwe bevoegdheden 

die door de zesde staatshervorming worden 

overgedragen. De staatshervorming is nochtans 

een uitgelezen gelegenheid om de verspreide 

initiatieven op elkaar af te stemmen. Het 

protocolakkoord met de andere beleidsniveaus en 

vooral met de Franse Gemeenschapscommissie is 

echter een mager beestje. Dat komt vooral omdat 

de mogelijkheid die de bijzondere financierings-

wet biedt om diensten van de monocommunautaire 

naar de bicommunautaire sector over te hevelen 

slechts beperkt wordt gebruikt.  

 

De bevoegdheden op het gebied van gezondheids-

zorg en sociaal beleid zijn nog steeds versnipperd 

over een te groot aantal beleidsniveaus, wat 

nadelig is voor het voeren van een samenhangend 

beleid.  

 

Naar aanleiding van de bijzondere financierings-

wet hebben we samen werk gemaakt van een 

correcte financiering van het Brussels Gewest en 

de GGC. De regering grijpt echter niet de nieuwe 

kansen die voor het grijpen liggen.  

 

Ook wat het Brusselse gezondheidsplan betreft, 

zijn we niet tevreden. Hoe zult u een Brussels 

gezondheidsbeleid voeren dat niet enkel steunt op 

de eigenlijke zorg, maar ook op promotie en 

preventie op het vlak van gezondheid?  

 

Wij hebben vernomen dat de regering een ontwerp 

van ordonnantie in eerste lezing heeft goed-

gekeurd. Het betreft de oprichting van een 

instelling van openbaar nut (ION). Wij willen dat 

de ION zoveel mogelijk partners verenigt, 

waaronder de instanties die momenteel in 

verschillende adviesraden zijn vertegenwoordigd. 

Dit betekent dat verenigingen, gebruikers-

organisaties en andere actoren vertegenwoordigd 

nous transmettre aujourd'hui, c’est parfait. Je ne 

demande pas mieux que d'y voir clair, mais je 

m'inquiète que vous ne puissiez pas encore nous 

dire dans quelle direction nous allons. 

 

Vous avez pris la sage décision de provisionner ce 

bonus de 58 millions d'euros, sachant qu'il pourrait 

être modifié à la hausse ou, plus probablement, à 

la baisse, selon les dernières informations 

transmises par le niveau fédéral. 

 

Ce qui est moins sage, c'est le montant de sous-

utilisation budgétaire que vous prévoyez, et qui ne 

pourra être atteint - comme le dit la Cour des 

comptes elle-même - que si les recettes transférées 

du niveau fédéral ne sont en effet pas 

intégralement dépensées. En gros, pour atteindre 

l'équilibre, vous comptez sur un niveau élevé de 

sous-utilisation. Vous chipotez.  

 

Cela signifie aussi, d'une certaine manière, que 

pour financer correctement les compétences 

historiques de la Cocom - celles dont elle disposait 

avant la sixième réforme de l'État -, vous devrez 

partiellement vous appuyer sur le delta positif 

concernant les matières transférées. En quelque 

sorte, vous êtes sauvé par le gong, ou plutôt par 

une nouvelle loi de financement qui semble - sous 

réserves - relativement favorable à la Cocom.  

 

Il faudra nous montrer à la hauteur de ces 

nouvelles responsabilités, encore accrues par une 

réalité sociale toujours plus crue dans notre 

Région : une précarité croissante, des inégalités 

sociales, économiques et de santé toujours plus 

grandes, une population à la fois plus jeune et 

vieillissante. Autant de caractéristiques qui 

appellent des réponses précises et réfléchies. 

 

De notre point de vue, ce brouillard fédéral au 

niveau du budget ne devrait pas vous empêcher de 

commencer à dessiner le cadre de la politique que 

vous souhaitez déployer ces cinq prochaines 

années, ou de mettre en place les outils nécessaires 

à cette politique. 

 

À cet égard, nous ne pouvons que regretter un 

certain attentisme sur plusieurs dossiers, comme la 

réforme de l'administration et l'attribution des 

mandats. De même, nous avons le sentiment d'un 

certain manque d'ambition en ce qui concerne 

l'accueil des nouvelles compétences.  
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moeten zijn in het ION en dat het niet de 

bedoeling kan zijn dat enkel de traditionele 

sociale partners er hun stem kunnen laten horen. 

Bent u van plan om de betrokken sectoren advies 

te vragen over het ontwerp van ordonnantie? 

Tijdens het debat in de commissie verwees u naar 

overleg met de sociale partners, maar u zei niets 

over de adviesraad en dergelijke.  

 

Een van de meest belangrijke uitgaven van de 

GGC betreft de winteropvang, waarvoor het 

budget op tien jaar tijd vertienvoudigd is. Er 

wordt een duidelijke politieke keuze gemaakt om 

daklozen te helpen. In feite wordt het grootste deel 

van het geld gebruikt voor maatregelen waarmee 

het leed van de daklozen weliswaar wordt 

verzacht, maar hun problemen niet werkelijk 

worden opgelost. De betrokken instanties 

erkennen dat daklozen moeten worden geholpen, 

maar vinden dat er niet alleen in noodhulp mag 

worden geïnvesteerd: ook structurele hulp moet 

voldoende aandacht krijgen.  

 

Wat de ouderenzorg betreft, is uit een studie 

gebleken dat er voldoende rusthuizen zijn in 

Brussel en dat er vooral een plan moet worden 

opgesteld opdat ouderen langer thuis kunnen 

blijven wonen. Dit betekent dat er flexibele 

thuiszorg moet worden aangeboden, ook voor 

allochtone en arme senioren. Bovendien moeten 

er dagcentra komen voor opvang van korte duur, 

alsook dienstencentra voor gezinnen en 

bejaarden. Er is ook behoefte aan alternatieve 

woonformules.  

 

In de begroting die u ons voorstelt, is niets van dat 

alles terug te vinden. Enkel het Biloba-netwerk 

zorgt voor een bicommunautair dagcentrum. Dit 

is toch een prioritaire sector, die als gevolg van 

de overheveling van bevoegdheden zou kunnen 

profiteren van begrotingsmarges?  

 

De dotatie aan de OCMW's is ook een verrassing 

omdat de middelen van het Bijzonder Fonds voor 

Maatschappelijk Welzijn niet zijn verhoogd, in 

tegenstelling tot wat u in uw beleidsnota had 

beloofd. Jammer genoeg voor de OCMW's blijft 

het dus bij goede voornemens.  

 

We betreuren dat er in de begroting met geen 

woord wordt gerept over de gelijkheid van 

mannen en vrouwen. Hoewel in de ordonnantie 

betreffende een gendergevoelig beleid sprake was 

Nous avions évoqué celle du contrôle des films : 

c'est une toute petite compétence, anecdotique, 

mais si elle n'allait pas à la Cocom, certains films 

auraient pu être labellisés "enfants non admis" 

pour les francophones de Bruxelles et "enfants 

admis" pour les néerlandophones, par exemple... 

Or, il n'y a pour cela aucune ligne dans votre 

budget. Pendant le débat en commission, vous 

sembliez même tout ignorer de cette compétence. 

Pourtant, il faudra l'exercer !  

 

Le sujet paraît anecdotique, mais il est révélateur 

d'un petit manque de préparation à l'accueil des 

nouvelles compétences. D'autant que ce n'est pas 

la seule compétence transférée qui soit oubliée 

dans le budget.  

 

Plus structurellement, et de manière moins 

"anecdotique" donc, on n'aperçoit pas non plus le 

moindre début d'esquisse d'une politique globale 

de santé et d'aide aux personnes qui s'appuierait à 

la fois sur les secteurs précédemment soutenus par 

la Cocom et sur les nouveaux leviers issus de la 

sixième réforme de l'État. 

 

Cette réforme est pourtant une vraie occasion 

d'harmoniser les initiatives éparses et de les 

rassembler sous une seule et même coupole. Or, le 

protocole d'accord conclu avec les autres entités, 

et singulièrement avec la Cocof, est vraiment très 

timide en la matière, puisqu'il entérine une 

application restrictive de la possibilité offerte par 

la loi spéciale de financement de faire migrer ou 

basculer des services du monocommunautaire vers 

le bicommunautaire. Peu de secteurs seront 

finalement concernés et il n'existe pas d'accord 

automatique pour que cette migration ait encore 

lieu en 2015. 

 

En ce qui concerne les matières sociales et de 

santé, la "petite" Région bruxelloise, avec ses 

1.100.000 habitants, souffre d'une sorte de 

balkanisation interne. Une multitude d'entités 

restent compétentes, chacune conservant ses petits 

prés carrés et agissant au détriment d'une politique 

globale et cohérente, qui pourrait être coordonnée 

avec les matières purement régionales (comme 

l'environnement, le logement ou encore la 

planification).  

 

Dans le cadre de la nouvelle loi spéciale de 

financement, nous avons obtenu ensemble - et 

Ecolo y a participé -, un financement correct pour 
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van een begroting waarin rekening zou worden 

gehouden met dat aspect, komt daar niets van in 

huis. Vooral voor sociale zaken en gezondheid is 

dat nochtans belangrijk.  

 

Mijnheer Vanhengel, ik onthoud ook dat het 

Brussels Gewest eindelijk het geld zal terug-

betalen dat het een aantal jaren geleden van de 

GGC heeft geleend.  

 

Mijn fractie kan geen begroting steunen die meer 

vragen oproept dan antwoorden biedt. De GGC 

heeft een strikt budgettair kader, met inkomsten 

die bijna uitsluitend afhankelijk zijn van dotaties. 

Afgezien van de bevoegdheidsoverdrachten, 

verandert er nauwelijks iets. Ook de uitgaven 

liggen dus redelijk vast.  

 

Het gewest financiert de GGC voor ongeveer 

55%, een bijdrage die sinds 2005 redelijk stabiel 

is gebleven. De sociale noden en behoeften inzake 

gezondheid worden echter steeds groter. De GGC 

heeft weinig geprofiteerd van de herfinanciering 

van het Brussels Gewest.  

 

De marge van 58 miljoen euro wordt wellicht voor 

andere zaken gebruikt dan voor de overgehevelde 

bevoegdheden, wat enigszins geruststellend is. Zal 

het bedrag in de eerste plaats voor de kinder-

bijslag worden gebruikt, zoals u aankondigde? 

Dat is toch een overgehevelde bevoegdheid? Als u 

over meer informatie beschikt, zouden wij dat 

graag vandaag nog weten.  

 

U weet dat Ecolo voorstander is van de volledige 

regionalisering van het sociale beleid en het 

gezondheidsbeleid, behalve voor de deelbevoegd-

heden van het federale niveau. We willen immers 

niet de sociale zekerheid willen ontmantelen. De 

GGC moet naar vereenvoudiging, harmonisatie en 

samenhang streven en netwerken creëren voor het 

sociale beleid en de gezondheidszorg in het 

Brussels Gewest.  

 

Er moeten ook knopen worden doorgehakt in de 

begroting, maar daar valt niets van te merken. 

Voorts dienen er politieke keuzes te worden 

gemaakt. Ik bedoel meer bepaald de overheveling 

van monocommunautaire instellingen naar het 

bicommunautaire niveau. Wij stellen echter vast 

dat er een gebrek is aan politieke wil om daar 

werk van te maken. Bijgevolg zal Ecolo uw 

begroting jammer genoeg niet kunnen steunen.  

la Région et la Cocom. Vous y avez d'ailleurs fait 

référence tout à l'heure. Mais force est de 

constater que le gouvernement ne saisit pas 

réellement les nouvelles occasions qui se 

présentent à lui. La majorité proclame une 

nouvelle ère, un nouveau chapitre dans lequel 

entrent la Région et la Cocom. Cependant, très 

franchement, en ce qui concerne les matières 

sociales et de santé, elle semble bien en peine 

d'écrire un quelconque scénario. Vous disposez de 

nouvelles pages, mais elles restent désespérément 

blanches.  

 

En ce qui concerne la santé et l'élaboration du 

fameux Plan de santé bruxellois, nous restons 

également sur notre faim. Là encore, il semble 

qu'il faille attendre avant d'en savoir plus sur vos 

intentions. Comment comptez-vous mettre en 

place une véritable politique de santé bruxelloise, 

qui s'appuie non seulement sur les soins (incluant 

les nouvelles compétences telles que les normes 

d'agrément hospitalières, le soutien à la première 

ligne ou la santé mentale), mais aussi et surtout 

sur la promotion et la prévention en matière de 

santé ? 

 

Enfin, pour clore ce chapitre consacré aux 

conséquences de la réforme de l'État, je voudrais 

dire encore un mot sur l'organisme d'intérêt public 

(OIP). Vous nous avez appris à son sujet que le 

gouvernement avait approuvé en première lecture 

un projet d'ordonnance organique. Nous rappelons 

que, pour nous, l'OIP doit couvrir un maximum de 

politiques et associer le plus de partenaires 

possible, en ce compris ceux qui siègent 

actuellement dans divers conseils consultatifs.  

 

Cela signifie donc que des partenaires associatifs, 

des représentants d'usagers et d'autres acteurs 

encore, doivent intégrer l'OIP et que sa 

composition ne doit pas se limiter aux partenaires 

sociaux habituels. À cet égard, avez-vous prévu de 

consulter les secteurs sur le projet d'ordonnance ? 

Lors des débats en commission, vous avez en effet 

évoqué une consultation des partenaires sociaux 

en omettant celle, par exemple, du Conseil 

consultatif. 

 

J'en arrive à présent à l'une des dépenses les plus 

importantes du secteur bicommunautaire en 

matière d'aide aux personnes : le dispositif 

hivernal. Depuis dix ans, ce dispositif se 

développe chaque année davantage, voyant son 
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(Applaus bij Ecolo en Groen) 

 

budget passer de 92.000 euros en 2004 à 

1.100.000 euros en 2014. Ce budget a donc été 

décuplé en dix ans !  

 

Nous n'y voyons pas d'inconvénient, mais il faut 

tout de même reconnaître qu'il s'agit là d'un choix 

politique clair en faveur des sans-abri et des 

personnes qui sont dans la plus grande précarité. 

En effet, nous avons, certes, connu une crise de 

l'accueil et le nombre de personnes sans domicile 

fixe (SDF) a sans doute augmenté à Bruxelles, 

mais je doute qu'il ait décuplé.  

 

Le choix politique a donc été fait de consacrer 

l'essentiel de la progression des moyens à une 

politique sociale palliative. Certes, les 

professionnels de divers secteurs approuvent que 

l'on agisse par une approche palliative et 

reconnaissent qu'il faut aider les gens en grande 

difficulté. Cependant, ils estiment aussi qu'il s'agit 

alors d'augmenter dans la même proportion les 

budgets consacrés au sans-abrisme. Ceux-ci sont 

en effet structurels, puisqu'ils ne se focalisent pas 

sur un dispositif hivernal et qu'ils concernent des 

politiques à mener tout au long de l'année pour 

sortir les personnes de la rue.  

 

On ne peut pas se lancer dans une course effrénée 

à l'ouverture de lits d'urgence au détriment de 

politiques structurelles d'aide aux sans-abri et de 

politiques sociales en amont. On ne peut pas 

maintenir un tel rythme. Nous reconnaissons 

toutefois le louable effort consenti en faveur des 

projets liés au Plan Housing First, même si les 

budgets qui leur sont alloués restent faibles.  

 

Autre pan des politiques d'aide aux personnes : 

l'aide aux personnes âgées. L'étude de 

programmation sur les personnes âgées, élaborée 

et présentée sous la précédente législature, avait 

pointé que Bruxelles comptait suffisamment de 

maisons de repos, mais nécessitait surtout un plan 

intégré entre les différents niveaux de pouvoir 

permettant aux personnes âgées de rester plus 

longtemps chez elles.  

 

Cela signifie concrètement qu'il faut offrir des 

soins à domicile flexibles aux nouveaux seniors 

bruxellois en tenant compte de leur diversité, en ce 

compris la hausse du nombre de personnes âgées 

issues de l'immigration et de personnes en 

situation précaire. Il faut aussi disposer de centres 

de jour ou destinés à des séjours de courte durée et 
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de centres de services et d'aide aux familles ou 

aux personnes âgées. Il faut aussi, notamment, 

développer différentes formes alternatives 

d'habitat.  

 

Or, je ne vois rien de tout cela dans l'ébauche de 

budget que vous nous proposez. Les subventions 

aux services d'aide aux familles et aux personnes 

âgées stagnent, et le réseau Biloba reste à ce jour 

le seul à proposer un centre de jour 

bicommunautaire. Il s'agit pourtant d'un secteur 

prioritaire qui, si cela s'avère finalement possible à 

l'ajustement, devrait profiter des marges 

budgétaires obtenues grâce au transfert de 

compétences.  

 

La dotation aux centres publics d'action sociale 

(CPAS) constitue une autre surprise de la Région 

puisque le Fonds spécial de l'aide sociale n'a pas 

été augmenté. Votre note de politique générale 

promettait pourtant une telle augmentation. Alors 

que vous avez prévu de faire des CPAS les fers de 

lance de votre politique sociale locale, notamment 

grâce à un financement mieux adapté à leurs 

missions, ce budget ne prévoit rien qui aille en ce 

sens. On en reste au stade des bonnes intentions 

contenues dans vos notes politiques. Celles-ci 

risquent d'être difficiles à concrétiser au grand 

dam des CPAS et de leurs bénéficiaires.  

 

Un mot encore, avant de conclure, sur l'égalité 

entre les hommes et les femmes. Nous regrettons 

l'absence d'une lecture genrée du budget, pourtant 

prévue par l'ordonnance intégrant la dimension de 

genre dans les lignes politiques de la Cocom. 

Nous reviendrons à la charge sur cet aspect, car 

cette lecture genrée des budgets est importante, a 

fortiori pour les budgets relatifs aux matières 

sociales et de santé.  

 

Je prends acte aussi, M. Vanhengel, de votre 

engagement en commission à faire en sorte que la 

Région rembourse enfin à la Cocom le prêt de 

trésorerie que cette dernière lui a consenti il y a un 

certain nombre d'années.  

 

Vous avez annoncé en commission que ce serait 

fait dans le courant de l'année 2015. En guise 

d'hommage, je rappellerai que Mme Mouzon 

intervenait régulièrement sur ce volet. 

 

Nous ne pourrons soutenir un budget qui pose plus 

de questions qu'il n'apporte de réponses. La 
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Cocom est prise dans un carcan budgétaire strict. 

Ses recettes dépendent presque exclusivement de 

dotations et, hors transferts de compétences, elles 

n'augmentent pour ainsi dire pas. En conséquence, 

les dépenses sont figées dans des cadres 

réglementaires. 

 

La Région finance la Cocom à hauteur d'environ 

55%, une contribution relativement stable depuis 

2005. Or, les besoins sociaux et de santé vont 

croissant et la fracture sociale se creuse. C'est un 

fait, le juste financement de la Région n'a pas 

profité, jusqu'à présent, au bicommunautaire. 

Nous en sommes réduits à espérer que les 

dotations du pouvoir fédéral, pour ce qui concerne 

le transfert de compétences, laissent des marges de 

manœuvre. 

 

Les fameux 58 millions d'euros annoncés seront 

probablement utilisés dans d'autres matières que 

celles qui ont été transférées, ce qui nous soulage 

un peu. Mais comment permettrez-vous à ces 

politiques de se développer ? Qu'en est-il de cette 

marge de 58 millions d'euros ? Vous avez affirmé 

que, le cas échéant, elle serait d'abord affectée aux 

allocations familiales, mais il s'agit là d'une 

matière transférée. À quelles politiques 

consacrerez-vous le solde éventuel ? Si vous 

disposez d'indications complémentaires à ce 

propos, donnez-les nous dès aujourd'hui ! 

 

Vous le savez, Ecolo est favorable à la 

régionalisation stricte des politiques sociales et de 

santé, hormis celles qui subsistent à l'échelon 

fédéral, car nous ne souhaitons aucunement 

démanteler la sécurité sociale. Un tel processus 

passe par une période de développement de la 

Cocom vers plus de simplification, 

d'harmonisation, de cohérence et de mise en 

réseau des politiques sociales et de santé en 

Région bruxelloise.  

 

Il exige aussi des choix budgétaires, dont nous 

avons constaté qu'ils n'existaient pas, et politiques, 

par un basculement des institutions 

monocommunautaires vers le bicommunautaire, 

avec une optimisation de ce dernier niveau. Or, on 

constate une absence de volonté budgétaire et 

politique pour ce faire. Dès lors, nous ne 

soutiendrons malheureusement pas votre projet de 

budget. 

 

(Applaudissements sur les bancs d'Ecolo et de 



 (2014-2015) – Nr. 5 11-12-2014 N° 5 – (2014-2015) 22 

     

 

 

 

 

Verenigde Vergadering van de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie – Plenaire vergadering – Integraal verslag  

Assemblée réunie de la Commission communautaire commune – Séance plénière – Compte rendu intégral  

Groen)  

 

De voorzitter.- De heer Verstraete heeft het 

woord. 

 

De heer Arnaud Verstraete.- Het jaar 2015 is 

een scharnierjaar voor de Gemeenschappelijke 

Gemeenschapscommissie (GGC). Door de zesde 

staatshervorming stijgen de ontvangsten met meer 

dan 1 miljard euro. Niemand, zelfs niet de grote 

voorstanders van de bicommunautaire instelling 

(waarbij ik Groen reken), had een paar jaar 

geleden kunnen dromen dat de GGC zo veel 

middelen zou krijgen. 

 

De begroting van de GGC mag dan wel sterk 

gegroeid zijn, de ambities zijn dat niet. In de 

begroting voor 2015 worden er geen middelen 

uitgetrokken voor de nieuwe instelling van 

openbaar nut (ION), hoewel die er volgens de 

beleidsverklaring in 2015 wel komt. Die 

doelstelling heeft het Verenigd College in de 

begroting blijkbaar al laten varen. Het is dus 

wachten, eerst op de begrotingswijziging en 

daarna wellicht op de volgende deadline.  

 

Door de vertraging in de oprichting van de ION 

loopt ook de voorbereiding van de overname van 

de nieuwe bevoegdheden naar aanleiding van de 

staatshervorming vertraging op. Dat geldt ook 

voor de noodzakelijke versterking van de 

administratie van de GGC. De grondige 

hervorming van de administratie, die gepland was 

voor 2015, wordt niet langer vermeld. Het 

Verenigd College is nu een half jaar aan het werk 

en heeft blijkbaar al een aanzienlijke vertraging 

opgelopen. Als het dat tempo aanhoudt, zullen we 

nog lang moeten wachten op de noodzakelijke 

veranderingen.  

 

Deze begroting is eigenlijk grotendeels virtueel, in 

die mate zelfs dat men zich kan afvragen of het 

wel een echte begroting is. De budgetten voor de 

nieuwe bevoegdheden staan dan wel ingeschreven 

bij de GGC, maar in 2015 wordt het grootste deel 

van die bevoegdheden nog steeds door de federale 

instellingen uitgevoerd en uitbetaald. Toch rekent 

de GGC blijkbaar op een onderbenutting op 

federaal niveau om de begroting in evenwicht te 

brengen en het tekort van 12 miljoen euro op te 

vangen. Op zich is dat geen probleem, dat zegt 

ook het Rekenhof, op voorwaarde dat die 

veronderstelling ook wordt bevestigd. Als het 

M. le président.- La parole est à M. Verstraete. 

 

 

M. Arnaud Verstraete (en néerlandais).- L'année 

2015 est une année charnière pour la Commission 

communautaire commune (Cocom), qui voit ses 

recettes augmenter de plus d'un milliard d'euros 

suite à la sixième réforme de l’État. 

 

Les ambitions de la Cocom ne sont, hélas, pas à la 

hauteur de ces moyens inespérés. En effet, le 

budget ne comporte aucune trace du nouvel 

organisme d'intérêt public (OIP), dont la création 

en 2015 était inscrite dans la déclaration de 

politique générale. 

 

Le retard pris dans la mise en place de cet OIP 

rejaillit sur la préparation du transfert des 

nouvelles compétences et sur l'indispensable 

renforcement de l'administration de la Cocom. 

 

Ce budget reste très largement virtuel. En effet, 

bien que les montants pour les nouvelles 

compétences soient inscrits, la plupart de celles-ci 

seront exercées et payées par les autorités 

fédérales en 2015. La Cocom semble toutefois 

compter sur une sous-exploitation au niveau 

fédéral pour maintenir son budget en équilibre et 

compenser le déficit de douze millions d'euros. La 

Cour des comptes n'y voit pas d'objection, à 

condition que cette hypothèse soit confirmée.  

 

Comme le moment ne semble pas mûr pour un réel 

transfert des compétences, vous reportez le choix 

de l'affectation des nouveaux moyens. D'un point 

de vue financier, les allocations familiales 

constituent incontestablement le point essentiel de 

la réforme de l'État. Le Collège réuni semble 

satisfait de pouvoir maintenir le fonctionnement 

actuel. Il n'a pourtant pas vraiment de mérite à 

cela, puisque les services publics fédéraux 

pourront continuer à assurer le service jusqu'en 

2020. 

 

Les contours d'une réforme ont été brièvement 

évoqués, mais celle-ci ne sera pas d'application 

cette année. C'est regrettable, car Bruxelles 

dispose pour la première fois d'un instrument 

efficace de lutte contre la pauvreté des enfants. Le 

Collège réuni ne peut pas se permettre le luxe de 

faire abstraction de cet instrument. 
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anders uitdraait, zijn de gevolgen niet zo 

rooskleurig.  

 

Omdat we nog niet klaar zijn voor een echte 

overdracht van de bevoegdheden, schuift u de 

keuze over de besteding van de nieuwe middelen 

voor zich uit. Het zwaartepunt van de 

staatshervorming ligt vanuit financieel oogpunt 

onmiskenbaar bij het kindergeld. Ook daar is het 

afwachten geblazen. Het Verenigd College is al 

blij dat het de huidige werking kan behouden, wat 

op zich niet echt een verdienste is omdat de 

federale overheidsdiensten de dienstverlening tot 

in 2020 kunnen voortzetten. 

 

Er zal in 2015 wel een hervorming bestudeerd 

worden. De contouren daarvan kwamen heel even 

aan bod, maar de aanpassing van het systeem is 

niet voor dit jaar. Dat is jammer, want Brussel 

heeft voor het eerst een echt instrument in handen 

om de kinderarmoede rechtstreeks aan te pakken. 

Daarmee is het immers dramatisch gesteld: als je 

alleen kijkt naar het gezinsinkomen, leeft 17% van 

de Brusselse kinderen in armoede. Dat legt een 

enorme hypotheek op de toekomst van Brussel. 

De armoedespiraal kan het best worden 

doorbroken tussen de leeftijd van nul en drie jaar. 

Het Verenigd College kan zich dus niet de luxe 

veroorloven om dit instrument voorlopig links te 

laten liggen.  

 

Voor Groen is het overduidelijk dat het huidige 

systeem onhoudbaar is. Elk kind is voor ons 

gelijkwaardig en een tweede of derde kind mag 

dan ook niet meer of minder krijgen. Alle 

kinderen moeten gelijke kansen krijgen en daarom 

zijn sociale correcties absoluut noodzakelijk. Het 

is logisch om het bedrag van de kinderbijslag te 

laten afhangen van de hoogte van het 

gezinsinkomen. Uit studies blijkt dat de Brusselse 

kinderarmoede in dat geval gevoelig zou afnemen, 

van 17% naar 5%. Het potentieel van sociale 

correcties op de kinderbijslag is dus enorm. Het 

Verenigd College mag hiervoor niet blind zijn en 

mag niet dralen om deze sociale correctie in te 

voeren.  

 

Groen stelt een positieve evolutie vast op het vlak 

van armoedebestrijding. Ik denk bijvoorbeeld aan 

het project voor thuislozen, Housing First. Het is 

niet zo gemakkelijk om een duidelijk beeld te 

krijgen van het beleid ter zake door de spreiding 

van de middelen over diverse budgetlijnen binnen 

Une correction sociale s'impose. Chaque enfant 

doit bénéficier de la même allocation, 

indépendamment de la place qu'il occupe dans la 

fratrie. Ensuite, le montant des allocations 

familiales doit être proportionnel aux revenus du 

ménage. 

 

Des études démontrent que cette mesure 

entraînerait une nette diminution de la pauvreté 

des enfants bruxellois. 

 

Groen note une évolution positive en matière de 

lutte contre la pauvreté. Nous soutenons 

pleinement le projet Housing First pour les sans-

abri, bien qu'il ne soit pas facile de se faire une 

image claire de cette politique, vu la répartition 

des moyens sur plusieurs lignes budgétaires. 

 

Cette initiative s'inscrit dans une vision à long 

terme, dont l'objectif est non seulement de 

répondre aux besoins urgents, comme c'est le cas 

actuellement, mais aussi d'élaborer des solutions 

structurelles durables. Le budget prévu pour ce 

projet est malheureusement beaucoup plus 

restreint que celui de l'aide d'urgence hivernale. 

 

Le problème lancinant du dispositif hivernal n'est 

pas encore tout à fait résolu. Ainsi, certains sans-

abri dorment encore en rue à cause de la 

complexité des procédures. Par ailleurs, la qualité 

de l’accueil laisse parfois à désirer, au niveau des 

installations sanitaires et du manque de 

convivialité et de sécurité, en particulier pour les 

femmes sans-abri. 

 

Nous n'en retrouvons aucune trace dans le budget 

du Plan de santé bruxellois, qui avait pourtant été 

présenté comme la réalisation majeure du Collège 

réuni.  

 

Une politique de santé efficace doit se focaliser 

davantage sur la prévention et les soins de 

première ligne, particulièrement pour les publics 

les plus fragiles. 

 

La maison de répit ouverte au cours de la 

législature précédente voit ses moyens renforcés, 

ce qui est une bonne chose. Groen approuve 

également l'augmentation du poste budgétaire 

consacré à l'accompagnement médical des sans-

abri et au réseau santé bruxellois. 

 

Les marges serrées du budget de 2015 ne 
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de gewestbegroting en de GGC-begroting. Dit 

initiatief steunen we uiteraard van harte.  

 

Thuislozen die niet uitsluitend in de winter maar 

ook in de rest van het jaar een thuis vinden, 

durven misschien opnieuw op langere termijn 

denken en leven. Bovendien kan dit initiatief ook 

een belangrijke stap zijn voor de GGC, die meer 

moet inzetten op dit soort van langetermijnbeleid, 

dat er niet uitsluitend op gericht is de acute noden 

te lenigen, maar ook blijvende oplossingen uit te 

werken. Het is dan ook bijzonder jammer dat 

hiervoor slechts in beperkte middelen wordt 

voorzien: op een jaar tijd driemaal minder dan wat 

op vier maanden tijd uitgetrokken wordt voor de 

winteropvang. De verschuiving van noodhulp naar 

structurele hulp blijft duidelijk minimaal.  

 

Er werd al eerder aangekondigd dat er eindelijk 

een definitieve oplossing werd gevonden voor het 

aanslepende probleem van de winteropvang. 

Groen erkent de positieve evolutie, maar de 

problemen zijn geenszins allemaal de wereld uit. 

Er zijn namelijk nog steeds berichten over 

daklozen die geen opvang vinden door de 

ingewikkelde procedures. Daarnaast is er nog 

altijd de kwestie van de kwaliteit van de opvang, 

in termen van sanitaire voorzieningen, het creëren 

van gezelligheid en het garanderen van de 

veiligheid. Op die vlakken is er duidelijk nog 

werk, in het bijzonder wat de veiligheid van de 

vrouwelijke daklozen betreft.  

 

Het Verenigd College had eerder wel interessante 

plannen aangekondigd, zoals een Brussels plan 

voor gezondheidszorg, maar daarvan vinden we 

helaas geen spoor terug in de begroting 2015. 

Volgens het Verenigd College zou het plan er 

volgend jaar nog niet komen. Wanneer dan wel? 

Blijkbaar zou het wel het 'magnum opus' worden 

van het Verenigd College, maar dat staat dan wel 

in schril contrast met de middelen waarin wordt 

voorzien, namelijk geen! Hoe kan dan het 

noodzakelijke onderzoek en overleg worden 

betaald?  

 

Het is in elk geval een goed idee om zo'n plan op 

te stellen, al was het maar om tot een goed 

evenwicht in het gezondheidsbeleid te komen. 

Preventie en eerstelijnszorg moeten meer aandacht 

krijgen dan nu het geval is. Een goed uitgebouwd 

beleid dat focust op preventie en eerstelijnszorg is 

een goede zaak voor alle Brusselaars. De meest 

permettent malheureusement pas grand-chose de 

plus. Ne faudrait-il pas augmenter les moyens de 

la Cocom, compte tenu des défis de plus en plus 

importants auxquels elle sera confrontée ? 

 

Le projet pilote de onze régisseurs de soins dans 

le secteur de l'aide aux personnes âgées, entamé 

par la Commission communautaire flamande 

durant la législature précédente, avait permis le 

maintien à domicile de 250 Bruxellois. Ce projet 

menace aujourd'hui de disparaître faute de 

moyens. Pourquoi la Cocom ne le reprendrait-elle 

pas ? 

 

Les études récentes concluent que les maisons de 

repos sont en nombre suffisant. Les solutions 

élaborées il y a vingt ans ne répondent plus 

nécessairement aux besoins actuels des personnes 

âgées. Votre budget laisse trop peu de place à un 

large réseau de solutions alternatives. 

 

En dépit d'une série d'initiatives positives, le 

Collège réuni perd un temps précieux. Un débat 

sur l'accroissement des moyens de la Cocom est 

absolument indispensable. L'absence de plan 

pluriannuel et de budgétisation liée au genre est 

symptomatique à cet égard. 

 

Ce gouvernement se distingue par son manque 

d'efficacité et d'options politiques claires, qui 

entraînent un retard à tous les niveaux. C'est la 

raison pour laquelle Groen n'approuvera pas ce 

budget.  

 

(Applaudissements sur les bancs de Groen et 

d'Ecolo)  
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kwetsbare doelgroepen winnen daar het meeste 

bij. 

 

Het is positief dat er bijkomende middelen zijn 

voor het respijthuis dat tijdens de vorige regeer-

periode werd geopend. Groen staat ook achter de 

middelen voor medische begeleiding voor dak-

lozen en voor het Brusselse gezondheidsnetwerk.  

 

Veel meer lieten de beperkte marges van de 

begroting voor 2015 niet toe. Moeten de middelen 

van de GGC niet worden verhoogd? De 

uitdagingen zullen nog toenemen. Het is dan ook 

noodzakelijk dat we het debat over meer middelen 

voor de GGC aangaan. 

 

De sector zelf heeft ideeën genoeg en de beleids-

makers ontbreekt het niet aan goede wil, maar er 

zijn onvoldoende middelen om de problemen ten 

gronde aan te pakken. 

 

Neem nu de ouderenzorg. De VGC startte tijdens 

de vorige regeerperiode een proefproject met elf 

zorgregisseurs. Daardoor konden 250 Brusselaars 

langer thuis blijven wonen. Dat project dreigt nu 

een stille dood te sterven, want de VGC heeft er 

geen geld meer voor. Nochtans biedt het project 

een grote meerwaarde. Waarom zou de GGC het 

project niet op zich nemen?  

 

Uit recente studies blijkt dat er voldoende 

rusthuizen zijn. De oplossingen van twintig jaar 

geleden beantwoorden niet noodzakelijk aan de 

behoeften van de ouderen van vandaag. In uw 

begroting is er te weinig ruimte voor een 

uitgebreid netwerk van thuiszorgdiensten, 

dagcentra, centra voor kort verblijf, ondersteuning 

van mantelzorg en alternatieve woonvormen zoals 

kangoeroewonen. 

 

Het Verenigd College maakt te weinig keuzes en 

loopt nu al vertraging op bij de voorbereiding van 

de overname van de nieuwe bevoegdheden naar 

aanleiding van de staatshervorming. Het uitblijven 

van sociale correcties in de kinderbijslag vormt 

een groot probleem, gezien het grote aantal armen 

in het Brussels Gewest.  

 

Ondanks bepaalde positieve initiatieven verliest 

het Verenigd College kostbare tijd. Een debat over 

meer beleidsmiddelen voor de GGC is absoluut 

nodig. Het feit dat er nog steeds geen 

meerjarenbegroting en genderbegroting is, is 
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symptomatisch.  

 

De regering maakt geen duidelijke keuzes voor de 

toekomst en het gevolg daarvan laat zich raden: 

alles gaat trager dan gewenst. 

 

Deze begroting zet het gevoerde beleid 

grotendeels voort, maar schiet tekort op het vlak 

van politieke duidelijkheid en efficiëntie. Groen 

zal de begroting dan ook niet steunen.  

 

(Applaus bij Groen en Ecolo)  

 

De voorzitter.- Mevrouw Teitelbaum heeft het 

woord. 

 

Mevrouw Viviane Teitelbaum (in het Frans).- 

Het verheugt mij dat de kredieten voor personen 

met een handicap werden verhoogd, dat het 

Verenigd College aandacht heeft voor geweld 

tegen vrouwen en armoede in eenoudergezinnen 

en dat de studie uit 2008 over de prostitutie in 

Brussel zal worden geactualiseerd. 

 

Het Housing First plan is een mooi instrument, 

maar bereikt niet genoeg daklozen. Er zijn nog 

andere structurele maatregelen nodig. 

 

Het aantal opvangplaatsen tijdens de winter-

periode werd de voorbije tien jaar vertwintig-

voudigd, maar het daklozenprobleem is nog altijd 

even schrijnend. Hoewel noodhulp noodzakelijk 

is, biedt het immers maar een tijdelijke oplossing. 

Wij moeten daarom ook werk maken van meer 

structurele oplossingen. 

 

Londen is erin geslaagd om het aantal daklozen in 

tien jaar tijd met 73% te verminderen door 

massaal in te zetten op preventie. Wij zouden ons 

meer op dat model moeten inspireren in plaats 

van op het Parijse model, dat er gewoon in 

bestaat om het aantal noodopvangplaatsen te 

verhogen. Vandaag is Parijs de slechtste leerling 

van de klas. Het aantal daklozen is er ontzettend 

hoog. 

 

Dakloosheid is geen fataliteit. Denemarken, 

Zweden en Finland hebben het aantal daklozen in 

de straten met de helft weten te verminderen. Wij 

bestrijden enkel de symptomen, maar pakken de 

oorzaken niet aan. In Finland heeft het Housing 

First beleid zeer positieve resultaten opgeleverd, 

maar daar werd 100 miljoen euro voor 

M. le président.- La parole est à Mme 

Teitelbaum. 

 

Mme Viviane Teitelbaum.- Le travail 

d'opposition n'est pas toujours simple, mais il peut 

s'effectuer de manière constructive. Pour certains, 

à d'autres niveaux de pouvoir, c'est parfois un 

apprentissage. Je souhaiterais donc débuter mon 

discours en saluant certains efforts. En effet, un 

bel effort a été réalisé, notamment dans le cadre de 

la Villa Pilifs, avec une hausse de crédit en faveur 

des personnes handicapées. 

 

Mon groupe se réjouit également d'avoir été 

entendu sur la question des violences faites aux 

femmes, en particulier des femmes sans abri, plus 

vulnérables encore aux agressions sexuelles, mais 

aussi sur la lutte contre la pauvreté dans les 

familles monoparentales, ainsi que sur 

l'actualisation de l'étude menée en 2008 sur la 

cartographie de la prostitution en Région 

Bruxelloise. Nous espérons par ailleurs que les 

différentes réflexions qui seront menées en la 

matière conduiront à des actions concrètes. 

 

Nous saluons également les budgets alloués au 

Plan Housing First, qui a le mérite de suivre les 

personnes dans le besoin jusqu'à leur réinsertion 

complète dans la société. J'espère toutefois que 

d'autres réponses structurelles seront apportées au 

sans-abrisme. Il est en effet nécessaire d'apporter 

des solutions adaptées à des réalités de plus en 

plus diversifiées. Le projet Housing First est un 

bel outil, mais il ne touche encore que trop peu de 

sans-logis.  

 

Dans ce domaine, nous craignons par ailleurs que 

les réponses apportées par le Collège réuni ne 

soient pas suffisantes. Le nombre de places 

d'accueil lors de la période hivernale a été 
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vrijgemaakt. Het gaat dus niet om hetzelfde 

budget. 

 

De begroting 2015 is een voorzichtige begroting, 

met name wat de nieuwe bevoegdheden betreft. Zo 

vinden we in de begroting maar weinig terug over 

uw voornemens op het vlak van de kinderbijslag of 

het inburgeringstraject. Dergelijke beleids-

beslissingen mogen niet lichtzinnig worden 

genomen, maar het Verenigd College mag zich 

evenmin verliezen in eindeloze studies. De situatie 

vereist een dringende aanpak.  

 

Wij zijn ook ongerust dat er geen middelen voor 

het Brusselse gezondheidsplan worden uitgetrok-

ken. Wij zullen die punten dus goed in de gaten 

houden. 

 

De voorbije 25 jaar is de armoede in Brussel 

alsmaar toegenomen. Iedereen is het erover eens 

dat armoedebestrijding een prioriteit is. Ik hoor 

echter al jaren dezelfde voorstellen en op het 

terrein verandert er niets. Ik had gehoopt dat het 

Verenigd College voor een nieuwe aanpak zou 

kiezen en meer structurele maatregelen zou 

voorstellen. Helaas blijkt uit de begroting dat dit 

niet het geval is. Op enkele ingrediënten na blijven 

de recepten dezelfde. Wij vrezen dan ook dat de 

situatie niet zal verbeteren. 

 

Volgens Winston Churchill is succes geen eind-

punt en is falen niet onoverkomelijk, maar is wat 

echt telt, de moed om door te gaan. Heb dus de 

moed om door te gaan! 

 

(Applaus bij de MR)  

 

  

multiplié par vingt en dix ans, et pourtant, le 

secteur n'a jamais été désengorgé. Nous le 

répétons depuis de nombreuses années : le lit n'est 

qu'une solution temporaire, essentielle 

évidemment en période hivernale pour répondre 

aux besoins, mais qui ne constitue pas un moyen 

de lutte à long terme contre la pauvreté. Il est 

temps de sortir d'une politique de gestion 

d'assistanat direct, afin de pouvoir basculer vers 

une politique structurelle à plus long terme. 

 

Bien que l'on vienne d'apprendre via l'archevêque 

de Canterbury la situation difficile de pauvreté 

dans la région du Kent, la ville de Londres elle-

même est manifestement parvenue à réduire de 

73% en dix ans le nombre de sans-abri dans ses 

rues et ce, en axant la politique sur la prévention. 

Pourquoi ne pas s'inspirer de ce type de modèles, 

plutôt que d'imiter les politiques telles que celle 

pratiquée en région parisienne, qui consiste 

uniquement à augmenter les places d'urgence ? 

Aujourd'hui, Paris est la plus mauvaise élève 

européenne en la matière, avec des pourcentages 

de sans-abri alarmants et une augmentation du 

nombre de femmes sans logis.  

 

Le Centre d'appui au secteur bruxellois d'aide aux 

sans-abri (La Strada) l'a souligné il y a peu dans la 

presse : il est aujourd'hui temps de se focaliser 

davantage sur les solutions pérennes, quitte à 

réduire les moyens du dispositif hivernal. Le sans-

abrisme n'est pas une fatalité. Le Danemark, la 

Suède ou encore la Finlande, ont réduit de moitié 

le nombre de sans-abri dans leurs rues et visent 

actuellement l'éradication de ce phénomène. 

 

Or, ici, nous en sommes toujours à une politique 

de rustines. Il est vrai que le Plan Housing First est 

un projet appliqué notamment par les Finlandais et 

qu'il a fait ses preuves. Il faut cependant souligner 

que les moyens étaient également différents : les 

Finlandais ont construit 1.000 logements et y ont 

attribué un budget de 100 millions d'euros sur trois 

ans. Dès lors, nous craignons que nos budgets ne 

soient trop faibles pour endiguer cette 

problématique. Nous pensons donc qu'il est 

possible de mieux faire en matière de lutte contre 

la pauvreté.  

 

Le MR reste donc globalement dubitatif sur le 

budget car, comme mon collègue Michel Colson 

l'a souligné en commission, le budget 2015 est un 

budget de transition, prudent. Ce principe vaut 
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pour de nombreux domaines touchant au transfert 

de compétences. 

 

Ainsi, on en sait trop peu sur vos intentions 

concernant les allocations familiales, le parcours 

d'accueil ou encore le Plan de santé bruxellois. Il 

est vrai que ce ne sont pas des lignes politiques 

qui se décident à la légère. Toutefois, nous 

craignons que le Collège réuni ne s'enferme dans 

des études interminables et ne prenne pas les 

mesures nécessaires face à une situation qui, 

parfois, demande des décisions urgentes. 

 

Nous sommes également inquiets de voir 

qu'aucune ligne budgétaire n'est consacrée au Plan 

de santé bruxellois. Nous resterons donc attentifs 

sur ces points-là. 

 

Les politiques en matière de lutte contre la 

pauvreté transcendent les clivages politiques. 

Nous sommes toutes et tous d'accord qu'il faut 

aborder cette question avec toute l'énergie, la 

rigueur et les impulsions nécessaires. La Région 

fête ses 25 ans et, pourtant, la pauvreté à Bruxelles 

n'a cessé d'augmenter. 

 

Depuis que je suis députée, j'entends les mêmes 

propositions, les mêmes phrases. J'ai relu les 

interventions depuis 2004. Je dois dire qu'au 

début, j'étais assez idéaliste, pensant qu'on pourrait 

vraiment améliorer les choses. Mais on continue 

de parler et de parler alors que la situation empire.  

 

Nous espérions donc qu'avec le transfert de 

compétences et la nouvelle législature, le Collège 

réuni repense son approche et propose des 

politiques structurelles différentes. 

Malheureusement, le budget démontre que ce n'est 

pas le cas. À quelques ingrédients près, les 

recettes restent les mêmes et nous craignons donc 

que la situation bruxelloise ne puisse s'améliorer. 

 

Churchill disait "Le succès n'est pas final, l'échec 

n'est pas fatal, c'est le courage de continuer qui 

compte", alors M. le président du Collège réuni, 

continuez ! 

 

(Applaudissements sur les bancs du MR) 

 

De voorzitter.- De heer Colson heeft het woord. 

 

De heer Michel Colson (in het Frans).- De 

begroting voor 2015 zal altijd als uitzonderlijk te 

M. le président.- La parole est à M. Colson. 

 

M. Michel Colson.- Le budget 2015, qui est à 

l'ordre du jour de notre séance, demeurera un 



29 (2014-2015) – Nr. 5  11-12-2014 N° 5 – (2014-2015)  

     

 

 

 

 

Verenigde Vergadering van de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie – Plenaire vergadering – Integraal verslag  

Assemblée réunie de la Commission communautaire commune – Séance plénière – Compte rendu intégral  

boek staan, omdat ze stijgt van ongeveer 

90 miljoen euro in 2014 naar 1,2 miljard euro. 

 

Deze begroting herneemt een aantal prioriteiten 

uit de algemene beleidsverklaring, maar blijft 

voorzichtig. Ondanks de inspanningen van het 

Verenigd College en de regering van de Franse 

Gemeenschapscommissie (Cocof) en ondanks het 

protocolakkoord tussen hen, kunnen we vandaag 

immers niet zeggen welke monocommunautaire 

instellingen de overstap naar de Gemeen-

schappelijke Gemeenschapscommissie (GGC) 

zullen maken, met alle budgettaire gevolgen van 

dien.  

 

Alle vragen die in de commissie gesteld werden 

over de bevoegdheden die in het kader van de 

zesde staatshervorming naar de GGC komen, zijn 

weliswaar gewettigd, maar het is te vroeg is voor 

concrete antwoorden. Het Verenigd College moet 

eerst rustig de tijd nemen om een gezond en 

duurzaam beleid uit te stippelen. 

 

Het Verenigd College gaat dus voor een 

voorzichtige begroting in evenwicht met een 

provisie van 58 miljoen euro, wat neerkomt op het 

positieve verschil tussen de inkomsten uit de 

bevoegdheidsoverdracht en de uitgaven die er bij 

onveranderd beleid bij horen. 

 

De eerste-auditeur-revisor bij het Rekenhof zei dat 

het moeilijk is om de uitgavenbegroting te 

evalueren omdat het Rekenhof over weinig 

precieze informatie beschikt. Het Verenigd 

College baseert zich op de schattingen van de 

federale overheid, met een eventuele aanpassings-

coëfficiënt. Dat is een van de redenen waarom de 

meeste deelstaten een eerste begrotings-

aanpassing willen doorvoeren zodra ze zicht 

krijgen op de verdeling van hun uitgaven.  

 

De afwezigheid van een meerjarenplan en een 

oriëntatienota moet gezien worden in het kader 

van deze voorzichtigheid. Helaas maken de 

gegevens die het Verenigd College van de federale 

staat kreeg het niet mogelijk om een meerjaren-

prognose op te stellen. Toch dring ik er bij het 

Verenigd College op aan om dat zo snel mogelijk 

te doen. 

 

In deze context heeft het Verenigd College 

gezorgd voor een begroting in evenwicht die 

rekening houdt met de zesde staatshervorming en 

budget exceptionnel - je me méfie du qualificatif 

historique -, tout d'abord d'un point de vue 

quantitatif. Il passe en effet d'environ 90 millions 

d'euros en 2014 à 1,2 milliard en 2015. 

 

D'un point de vue qualitatif, et malgré son 

caractère prudent, le budget traduit une série de 

priorités, mais pas toutes, qui nous avaient été 

exposées lors des déclarations de politique 

générale. Cette prudence s'explique par de 

multiples raisons, dans le cadre du transfert des 

compétences organisé par la sixième réforme de 

l'État. 

 

Malgré les démarches entamées par le Collège 

réuni et le gouvernement de la Commission 

communautaire française (Cocof), et malgré le 

protocole d'accord qui les lie, il est aujourd'hui 

impossible de dire quelles institutions 

monocommunautaires décideront de basculer vers 

le secteur bicommunautaire. Cette incertitude 

justifie, davantage encore que le contexte 

budgétaire général, la prudence du Collège réuni. 

Puisque les éventuels basculements seront 

accompagnés d'un transfert financier, un 

ajustement sera forcément nécessaire. 

 

Toutes les questions que nous nous sommes 

posées lors de nos travaux en commission 

concernant les compétences transférées à la 

Commission communautaire commune (Cocom), 

dans le cadre de la sixième réforme de l'État, sont 

certes légitimes, mais vous conviendrez qu'il est 

actuellement trop tôt pour pouvoir y apporter 

directement une réponse concrète. Le Collège 

réuni doit en effet prendre tout le temps nécessaire 

pour pouvoir élaborer une politique saine et 

durable. C'est d'ailleurs dans ce cadre que le 

principe de standstill a clairement été indiqué, 

oserais-je dire en lettres d'or, dans les accords 

politiques et dans la déclaration de politique 

générale. 

 

Le Collège réuni nous propose donc un budget 

prudent, à l'équilibre, avec une provision de 

58 millions d'euros qui résulte du différentiel 

positif entre les recettes liées au transfert de 

compétences et les dépenses liées à leur exercice, 

à politique inchangée. 

 

C'est d'ailleurs le premier auditeur-réviseur auprès 

de la Cour des comptes qui l'affirmait : "Au 

niveau des dépenses, la question est plus 
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de bouwkalenders en ruimte biedt voor de 

versterking van het bestaande beleid en een aantal 

nieuwe initiatieven. 

 

Toch kom ik nog terug op een dossier waar we 

hier niet omheen kunnen, namelijk dat van de 

terugbetaling van de lening van 5 miljoen euro 

van de GGC aan het gewest. Alle lof daarbij voor 

Ecolo, dat zich achter mijn herhaalde vragen 

schaarde.  

 

(Opmerkingen van de heer Maron) 

 

Op pagina 22 van het verslag staat dat het gewest 

de lening zal terugbetalen en tegelijkertijd de 

GGC-dotatie met hetzelfde bedrag zal 

verminderen." Ik ben het niet eens met deze 

persoonlijke interpretatie van het woord 

'terugbetaling'.  

 

Het Verenigd College heeft het voorontwerp van 

ordonnantie ter oprichting van een Brusselse 

instelling van openbaar nut in eerste lezing 

goedgekeurd. Het wordt nu bestudeerd door de 

Raad van State.  

 

Daarna volgt de tweede lezing en vervolgens 

moeten we de sociale partners en verenigingen 

raadplegen, de ordonnantie bespreken in de 

commissie en erover stemmen in de Verenigde 

Vergadering.  

 

Pas dan kan het Verenigd College beginnen met 

de nodige uitvoeringsbesluiten en pas daarna 

heeft het de nodige informatie om de kredieten op 

te nemen in de begroting.  

 

Het spreekt voor zich dat bepaalde politieke 

beslissingen invloed zullen hebben op de begin-

structuur van de ION en dus op haar werkings-

budget.  

 

Als het Verenigd College ervoor kiest om de 

kinderbijslag zo lang mogelijk door het Federaal 

Agentschap voor de Kinderbijslag (Famifed) te 

laten uitbetalen, werkt de ION natuurlijk op 

beperkte kracht tijdens de overgangsperiode. 

Blijkbaar is minister het niet met het Rekenhof 

eens als dat zegt dat de ION er niet komt in 2015. 

 

Het FDF is blij met de extra middelen voor 

gezondheidszorgen. We steunen een gezondheids-

beleid dat zich op de toekomst richt en de 

complexe. Les informations à disposition de la 

Cour ou du Collège réuni, comme des autres 

gouvernements d'ailleurs, sont peu précises. Le 

Collège réuni inscrit en dépenses les estimations 

transmises par l'État fédéral, avec éventuellement 

un coefficient d'adaptation. C'est d'ailleurs une des 

raisons qui expliquent que la plupart des entités 

fédérées envisagent d'effectuer rapidement un 

premier ajustement budgétaire dès qu'elles verront 

plus clair au niveau de leurs dépenses ou de la 

répartition de celles-ci". Notons que le ministre 

nous a dit qu'entre la réunion de la commission et 

aujourd'hui, il y voyait déjà un peu plus clair. 

 

C'est évidemment dans ce cadre de prudence, mais 

aussi de volontarisme, que l'on doit aborder la 

question de l'absence de plan pluriannuel et de 

note d'orientation. On peut le regretter, mais les 

données en provenance de l'État fédéral à la 

disposition du Collège réuni ne permettent pas de 

faire de projection pluriannuelle, car le risque 

d'erreur serait élevé et cette projection ne collerait 

pas à la réalité. J'encourage cependant le Collège 

réuni à s'atteler à la tâche, dès qu'il disposera 

d'informations plus précises.  

 

C'est donc dans ce contexte que le Collège réuni 

nous présente un budget qui repose sur plusieurs 

principes : 

 

- un budget à l'équilibre, tout en tenant compte 

d'un taux de sous-utilisation justifiable ; 

 

- un budget intégrant et préparant l'exécution de la 

sixième réforme de l'État ; 

 

- un budget qui intègre l'exécution des calendriers 

de construction ; 

 

- un budget dégageant une marge pour le 

renforcement, certes limité, des politiques 

existantes, sur la base des besoins réels, et 

quelques nouvelles initiatives qui sont nécessaires 

dans le contexte des nouveaux besoins et des défis 

repris dans la déclaration de politique générale. 

 

Cependant, je reviens sur un dossier devenu 

incontournable dans le cadre de toutes les 

discussions budgétaires auxquelles j'ai pu assister 

ces dernières années à savoir, le fameux 

remboursement du prêt de 5 millions d'euros 

octroyés par la trésorerie de la Cocom à la Région. 

Beaucoup de collègues l'ont souligné, c'était un 
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toekomst is het Brussels Plan voor de gezond-

heidszorg dat in het regeerakkoord staat. Daarin 

neemt de huisarts een centrale plaats in.  

 

68,2% van de middelen voor het gezondheids-

beleid worden in ziekenhuizen geïnvesteerd. Het 

zou natuurlijk niet redelijk zijn om in de begroting 

een volledig Brussels Plan voor de gezondheids-

zorg op te nemen, omdat het een strategisch 

onderdeel is van het beleid van het Verenigd 

College. 

 

Wanneer komt het Brusselse Plan voor de 

gezondheidszorg er? 

 

Het FDF is blij met de prioriteiten op het vlak van 

de bijstand aan personen die in de algemene 

beleidsverklaring stonden en duidelijk in deze 

begroting opgenomen zijn. 

 

Brussel lijkt een uitzondering in de strijd tegen 

armoede, omdat de OCMW's er het voortouw 

nemen in het lokale sociale beleid. Dat kan 

dankzij de gewestelijke dotatie via het Bijzonder 

Fonds voor maatschappelijk welzijn. Toch zal die 

niet volstaan. Ik ben blij dat de ministerraad de 

verhoging van het Bijzonder Fonds voor 

maatschappelijk welzijn besproken heeft en dat er 

een evaluatie van de sociale projecten gaande is.  

 

Er moeten dus inderdaad meer middelen komen 

voor sociale coördinatie, die "de distributieriem 

vormt tussen het werk van het OCMW en dat van 

de verenigingen". 

 

De tweede prioriteit uit de algemene beleids-

verklaring die we terugzien in de begroting, is de 

vergrijzing die er in 2020-2025 aankomt en niet 

alleen over het verblijf in rusthuizen of rust- en 

verzorgingstehuizen gaat, maar ook over een 

intelligent beleid dat mensen thuis laat wonen.  

 

De derde prioriteit is de strijd tegen dakloosheid: 

de keuzes zijn duidelijk en het budget wordt 

verhoogd. Alle fracties zijn blij met deze 

inspanning, zeker als het op het plan Housing 

First aankomt. Hetzelfde geldt voor het 

gehandicaptenbeleid. 

 

Ik besluit met de overdracht van de kinderbijslag 

naar de GGC. We hebben het er in de commissie 

over gehad naar aanleiding van het recentste 

rapport van Unicef dat aanklaagt dat een Brussels 

des nombreux combats de feu Anne-Sylvie 

Mouzon que je relayais depuis les bancs de la 

minorité et jusqu'à présent en pure perte. 

Et je voudrais saluer ici l'efficacité du groupe 

Ecolo puisqu'il a suffi qu'il se joigne à ces 

demandes répétées, qui risquaient de relever un 

jour du feuilleton, pour obtenir gain de cause.  

 

(Remarques de M. Maron) 

 

J'ai noté en effet dans le rapport, à la page 22 : "Le 

membre du Collège réuni, Guy Vanhengel, 

s'engage à régler la question des 5 millions d'euros 

prêtés par la Cocom à la Région. Il s'agit d'un 

simple jeu d'écriture. La Région remboursera ce 

prêt et diminuera sa dotation à la Cocom à 

concurrence du même montant". Je remercie le 

ministre d'avoir contribué à enrichir le Petit 

Robert d'une définition toute personnelle de la 

notion de remboursement que je ne partage pas.  

 

En ce qui concerne l'impatience de certains de mes 

collègues par rapport à la création de l'organisme 

d'intérêt public (OIP), nous savons que le Collège 

réuni a approuvé en première lecture l'avant-projet 

d'ordonnance qui porte la création de cet office 

bruxellois de la santé et d'aide aux personnes et 

que cet avant-projet a été transmis pour avis à la 

section de législation du Conseil d'État. Nous 

estimons que le Conseil d'État doit prendre le 

temps nécessaire pour analyser de façon détaillée 

ce texte qui devra ensuite passer en deuxième 

lecture au Collège réuni. 

 

Il faudra encore, après cela, consulter les 

partenaires sociaux et associatifs qui seront 

associés à la gestion de cet organisme et, enfin, 

cette ordonnance sera discutée en commission et 

soumise au vote de notre Assemblée réunie. 

 

Ce n'est qu'ensuite que le Collège réuni pourra 

commencer à rédiger les arrêtés d'exécution qui 

devront eux aussi être soumis au Conseil d'État et 

ce n'est qu'alors, une fois ces arrêtés pris, que le 

Collège réuni disposera des informations 

nécessaires pour estimer les crédits à inscrire au 

budget. 

 

L'Institut national d’assurance maladie-invalidité 

(Inami) ne s'est pas créé en un jour, que je sache. 

Il est évident que certaines décisions politiques 

auront, elles aussi, une influence sur la structure 

initiale de cet OIP et donc sur le budget à prévoir 
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kind op drie in armoede leeft. Daarom is het FDF 

blij dat het Verenigd College een nieuw beleid 

uitstippelt dat specifiek beantwoordt aan de 

Brusselse noden, en dat het van plan is elk kind 

gelijk te behandelen. 

 

Dat belet niet dat we sociale correcties moeten 

aanbrengen. Toen we kritiek hadden op de 

overdracht van bevoegdheden, klaagde ik met 

name aan dat er verhoudingsgewijs meer 

Brusselse kinderen zijn die meer geld ontvangen 

vanwege het sociale statuut van hun ouders.  

 

De GGC wordt in 2015 met twee uitdagingen 

geconfronteerd. De eerste is het beheer van de 

historische budgetten en daarom vraagt het FDF 

dat het beleid in 2015 systematisch geëvalueerd 

wordt. De tweede uitdaging zijn de overgehevelde 

bevoegdheden en de aanzienlijke activiteitsgroei 

die daarmee gepaard gaat en die de hogere 

begroting voor 2015 rechtvaardigt.  

 

Daarom zal het FDF de begrotingen morgen 

goedkeuren.  

 

  

pour son fonctionnement. 

 

Si le Collège réuni décide, par exemple, de laisser 

l'Agence fédérale pour les allocations familiales 

(Famifed) gérer le plus longtemps possible les 

allocations familiales, forcément l'OIP 

fonctionnera avec un cadre réduit pendant cette 

période transitoire. J'ai noté avec intérêt que le 

ministre Vanhengel ne partageait pas l'avis 

exprimé par la Cour des comptes, à savoir que 

l'OIP ne verrait pas le jour en 2015. 

 

En matière de santé, les FDF se réjouissent des 

moyens complémentaires accordés à un certain 

nombre de projets, que ce soit le réseau santé 

bruxellois, l'accréditation des hôpitaux, la prise en 

charge médicale des sans-abri ou la maison de 

répit.  

 

Qui plus est, nous soutenons clairement une 

politique de la santé qui se tourne vers l'avenir et 

l'avenir c'est le Plan de santé bruxellois prévu dans 

l'accord de gouvernement. Rappelons que ce plan 

place le médecin généraliste au centre du parcours 

de soins du patient, et c'est d'une importance 

capitale dans notre Région où, malheureusement, 

une partie de la population n'accède même plus 

aux soins de première ligne.  

 

Je voudrais aussi rappeler que, dans le cadre de la 

politique de la santé, 68,2% des dépenses sont 

réservées aux investissements dans les 

infrastructures hospitalières. Il ne serait 

évidemment pas raisonnable d'élaborer un Plan de 

santé bruxellois finalisé déjà au budget 2015, dans 

la mesure où il s'agit d'un élément stratégique de 

la politique du Collège réuni. 

 

À cet égard, le groupe des FDF souhaiterait 

connaître le calendrier d'élaboration du Plan de 

santé bruxellois, qui se révélera, je l'espère, 

déterminant. Je ne doute pas qu'il est en 

préparation et que son élaboration exige de la 

concertation, de la collecte d'informations, de la 

mise en place de synergies et le développement 

d'une méthodologie. Toutes ces questions ne 

nécessitent pas spécialement le déploiement de 

moyens budgétaires.  

 

En ce qui concerne l'aide aux personnes, les FDF 

se réjouissent que plusieurs priorités de la 

déclaration de politique générale se retrouvent 

clairement déclinées dans ce budget.  



33 (2014-2015) – Nr. 5  11-12-2014 N° 5 – (2014-2015)  

     

 

 

 

 

Verenigde Vergadering van de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie – Plenaire vergadering – Integraal verslag  

Assemblée réunie de la Commission communautaire commune – Séance plénière – Compte rendu intégral  

En matière de lutte contre la pauvreté, Bruxelles 

apparaît comme une exception, dans la mesure où 

l'accord de gouvernement prévoit de faire des 

CPAS les fers de lance de la politique publique 

sociale locale, entre autres par une meilleure 

coordination avec tous les acteurs associatifs et 

publics et un financement plus adapté à leurs 

missions. Cela se fera notamment grâce à la 

dotation aux CPAS en provenance de la Région, 

via le Fonds spécial de l'aide sociale, qui sera 

augmenté dans le cadre des marges budgétaires 

disponibles. 

 

Certes, les CPAS peuvent se réjouir de l'appui 

apporté aux services de médiation de dettes et de 

la volonté d'harmoniser les programmes logiciels 

sociaux, mais cela ne suffira pas. J'ai noté avec 

satisfaction que la ministre Mme Fremault nous a 

annoncé que l'augmentation du Fonds spécial de 

l'aide sociale via la Région avait été portée en 

débat au conseil des ministres et qu'en matière de 

coordination sociale, une évaluation des différents 

projets était en cours.  

 

Il faudra donc effectivement prévoir plus de 

moyens pour les coordinations sociales, qui sont 

"la courroie de transmission entre l'action des 

CPAS et le travail du réseau associatif". Les FDF 

seront particulièrement attentifs, non seulement au 

sort réservé par le Collège réuni aux CPAS, mais 

aussi à leur financement. 

 

La deuxième priorité de la déclaration de politique 

générale traduite en termes budgétaires est la prise 

en compte du papy et du mamy boom, prévu pour 

2020-2025, qui ne concerne pas que la politique 

résidentielle en maison de repos (MR) ou maison 

de repos et de soins (MRS), mais aussi une 

politique intelligente et coordonnée de maintien à 

domicile. 

 

La troisième priorité est la politique de lutte contre 

le sans-abrisme : les choix sont clairs et le budget 

les traduit par une augmentation. Tous les groupes 

ont salué ces efforts, notamment en faveur du Plan 

Housing First.  

 

Enfin, tous les groupes ont salué l'effort 

budgétaire en faveur de la politique à l'égard des 

personnes handicapées. 

 

Je terminerai par le dossier des allocations 

familiales et de leur transfert vers le 
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bicommunautaire. Le montant mis à disposition 

est évidemment considérable, puisqu'il s'élève à 

pratiquement 739 millions euros, plus 25 millions 

pour la distribution que, fort heureusement, 

Famifed continuera à assurer en 2015, et jusqu'en 

2020 au plus tard. 

 

C'est extrêmement important et nous avons eu 

l'occasion d'en discuter en commission, dès lors 

que le dernier rapport de l'Unicef dénonce le fait 

qu'un enfant sur trois à Bruxelles vit dans la 

pauvreté. C'est pourquoi, les FDF se réjouissent de 

la volonté du Collège réuni de préparer une 

nouvelle politique qui réponde spécifiquement aux 

besoins des Bruxellois et consacre le principe 

qu'un enfant égale un enfant. 

 

Mais cela ne nous dispensera pas d'apporter les 

correctifs sociaux et de ne laisser aucun enfant de 

côté. Lorsque nous avions critiqué ce transfert de 

compétences, j'avais notamment dénoncé le fait 

qu'il y avait proportionnellement plus d'enfants 

bruxellois qui reçoivent des montants 

complémentaires ou supplémentaires de par le 

statut social de leurs parents, qu'ils soient 

chômeurs, bénéficiaires du revenu d'intégration 

sociale (RIS) ou parents d'un enfant handicapé.  

 

Pour conclure, la Cocom, dont certains 

prévoyaient la suppression en 2009, sera 

confrontée en 2015 à deux défis. Le premier, c'est 

de maîtriser des budgets historiques. Pour cela, les 

FDF revendiquent une évaluation systématique 

des politiques en 2015, afin de vérifier que chaque 

euro soutient adéquatement et efficacement les 

principes de la déclaration de politique générale.  

 

Le second défi que la Cocom devra relever est 

bien évidemment l'accueil des matières transférées 

dans le cadre de la sixième réforme de l'État et 

l'augmentation considérable d'activité que cela 

entraîne et qui justifie ce budget 2015 certes 

gonflé, mais prudent, que nous serons amenés à 

adapter en cours d'année.  

 

C'est pourquoi les FDF voteront demain les 

budgets qui lui sont proposés.  

 

De voorzitter.- De heer Chahid heeft het woord. 

 

De heer Ridouane Chahid (in het Frans).- De 

analyse van de bicommunautaire begroting is dit 

jaar bijzonder. Voor het eerst zijn de gevolgen van 

M. le président.- La parole est à M. Chahid. 

 

M. Ridouane Chahid.- Cette année, l'analyse du 

budget bicommunautaire est particulière, car nous 

pouvons pour la première fois observer 
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de overheveling van de bevoegdheden merkbaar.  

 

Het overgedragen beheer van de kinderbijslag en 

de uitbreiding van haar bevoegdheden inzake het 

gezondheids-, welzijns-, gehandicapten- en 

ouderenbeleid stelt de GGC voor cruciale 

uitdagingen. Ze zal haar eigen administratie 

moeten reorganiseren en een instelling van 

openbaar nut (ION) moeten oprichten.  

 

Wij stellen verheugd vast dat het Verenigd 

College zo verstandig is geweest de federale 

regels te behouden en voor 2015 de begrotings-

middelen van de zesde staatshervorming te 

groeperen in een enkele afdeling die uitsluitend 

bestemd is voor de uitgaven in verband met de 

overgehevelde bevoegdheden.  

 

Het Verenigd College baseert zich op het feit dat 

de federale instellingen, onder toezicht van de 

GGC, de middelen zullen blijven beheren. Voor de 

ION is er wel een afdeling opgenomen in de 

begroting, maar in afwachting van de oprichtings-

ordonnantie en de uitvoeringsbesluiten kreeg ze 

nog geen middelen toegewezen.  

 

De begroting rond krijgen was niet gemakkelijk. 

De toename van de ontvangsten van de 

bicommunautaire instellingen is zeer beperkt voor 

2015, terwijl de basisbevoegdheden van de GGC 

steeds meer middelen behoeven. De reserve van 

bijna 60 miljoen euro, verbonden aan de 

overdracht van bevoegdheden, zal de behoeften 

compenseren als de onderbenutting van de 

kredieten daarvoor niet volstaat.  

 

We moeten voorzichtig zijn, maar vooral ook 

verantwoordelijk. De overgehevelde middelen 

moeten aan de overgehevelde bevoegdheden 

toegekend blijven. Pas wanneer we een duidelijk 

beeld hebben van de uitgaven die verbonden zijn 

aan de nieuwe bevoegdheden kunnen we samen 

vaststellen of we nieuwe initiatieven kunnen 

nemen. Mijn fractie zal de evolutie van de 

begroting dus goed opvolgen, meer bepaald bij de 

begrotingsaanpassing in 2015.  

 

Het gezondheids- en welzijnsbeleid vormen de 

prioriteiten van het Verenigd College voor de 

begroting 2015. De beleidsverklaring voorziet in 

de invoering van een Brussels Plan voor de 

gezondheidszorg.  

 

concrètement ce transfert de compétences de la 

sixième réforme de l'État tant annoncée. Nous y 

voici : le budget de notre petite institution passe 

donc le cap du milliard d'euros ! Rappelons-le, 

nous venons d'un petit budget de 95 millions 

d'euros.  

 

La Commission communautaire commune 

(Cocom) va devoir relever des défis cruciaux pour 

les Bruxelloises et les Bruxellois, en reprenant 

officiellement la gestion de matières telles que les 

allocations familiales et en étendant ses 

compétences en matière de politique de la santé, 

d'aide aux personnes handicapées, de politique des 

personnes âgées, etc. Cette révolution ne sera pas 

une sinécure et nécessite notamment la 

réorganisation de l'administration de la Cocom et 

la création d'un organisme d'intérêt public (OIP).  

 

L'exercice ne s'annonçait donc pas simple, mais 

nous sommes heureux de voir que le Collège réuni 

a eu la sagesse de ne pas trop bousculer les choses, 

en décidant de garantir le maintien des règles 

existant au niveau fédéral et de regrouper, à ce 

stade pour 2015, les moyens budgétaires 

provenant de la sixième réforme de l'État dans une 

seule division réservée uniquement aux dépenses 

nécessaires relatives à ces compétences 

transférées. 

 

Le Collège réuni s'appuie donc sur le fait que les 

institutions fédérales continueront à gérer ces 

moyens, sous l'autorité de la Cocom. Une division 

OIP est donc bel et bien créée dans ce budget 

2015, bien qu'elle ne soit pas encore dotée de 

moyens, dans l'attente, non seulement de 

l'ordonnance créatrice de l'organisme, mais aussi 

des arrêtés d'exécution, pour en déterminer 

l'ampleur.  

 

Boucler le budget bicommunautaire n'a pas été un 

exercice facile. Hors transfert de moyens de la 

sixième réforme de l'État, la croissance des 

recettes institutionnelles bicommunautaires est 

très limitée pour 2015. Le financement des 

compétences de base de la Cocom nécessite 

pourtant toujours plus de moyens. 

 

Dans ce cadre, la mise en réserve de près de 

60 millions d'euros liés au transfert de 

compétences viendra sans nul doute compenser les 

besoins si la sous-utilisation des crédits ne suffit 

pas.  
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In de begroting werd een nieuwe basisallocatie 

opgenomen voor dat plan. De PS-fractie steunt het 

Plan voor de gezondheidszorg ten volle. Het moet 

de meest kwetsbare personen een betere toegang 

bieden tot de gezondheidszorg. 

 

De zesde staatshervorming moet ook worden 

aangegrepen om de versnipperde bevoegdheden 

inzake gezondheid samen te voegen. Het kader, 

dat in afwachting van de overheveling niet werd 

aangepast, moet worden vastgelegd. Daarnaast 

moeten we de instellingen van de Franse 

Gemeenschapscommissie die willen overkomen 

naar de GGC opvangen. Wij zijn ook verheugd 

over de steun aan Dokters van de Wereld in het 

kader van de opvang van daklozen. 

 

Wij zullen het ziekenhuisbeleid en de bijbehorende 

financiering van investeringen en infrastructuren 

in de openbare sector nauwlettend opvolgen. De 

begroting voor 2015 besteedt 800.000 euro aan 

het respijthuis voor zieke kinderen. De bezettings-

graad is er altijd al problematisch geweest. De 

vorige ministers hadden beloofd dat het respijt-

huis niets zou kosten aan de bicommunautaire 

sector, om daarna te zeggen dat ze maatregelen 

zouden nemen om de bezettingsgraad te verhogen 

en zo de negatieve impact van de vermindering 

van de RIZIV- financiering te beperken. Wij 

erkennen de nood aan een respijthuis voor zieke 

kinderen, maar we moeten een beslissing nemen 

zodat op lange termijn de middelen van de GGC 

niet meer bezwaard worden.  

 

In verband met de rusthuizen en de rust- en 

verzorgingstehuizen (RVT) stellen we vast dat het 

Verenigd College de middelen vermindert die in 

het meerjareninvesteringsplan waren toegekend. 

De middelen werden afgestemd op de werkelijke 

uitvoeringsgraad van de werkzaamheden. De PS-

fractie hekelt al jarenlang het trage vereffenings-

ritme van de subsidies voor de openbare sector. 

De traagheid in de uitvoering van de plannen is 

volgens ons te wijten aan de complexiteit van de 

verschillende stappen. Wij zijn voorstander van 

het vinden van alternatieve oplossingen. Wanneer 

ouderen dan toch naar een rusthuis moeten, is het 

essentieel dat de kostprijs betaalbaar blijft. 

 

Het is algemeen geweten dat de verblijfstarieven 

stijgen, vooral in de privésector. Dit raakt 

senioren met een bescheiden pensioen en heeft 

gevolgen voor de gezinnen en de OCMW's.  

Mais qu'en sera-t-il à l'avenir ? Soyons vigilants, 

mais surtout soyons responsables ! Les moyens 

transférés doivent rester pré-affectés aux 

compétences transférées. Ce n'est que lorsque 

nous aurons une idée précise des dépenses liées 

aux nouvelles compétences que nous pourrons 

déterminer ensemble si de nouvelles initiatives 

peuvent être prises. Mon groupe sera donc très 

attentif à l'évolution de la consommation du 

budget, et plus particulièrement lors de 

l'ajustement 2015, dont vous nous avez annoncé 

qu'il sera rapide.  

 

Les priorités du Collège réuni pour ce budget 

2015 se concentrent donc sur les politiques de la 

santé et de l'aide aux personnes. En matière de 

santé, la déclaration de politique générale prévoit 

l'établissement d'un Plan de santé bruxellois. 

 

Cette ambition se traduit dans le budget 2015 par 

la création d'une nouvelle allocation budgétaire. 

Un tel plan de santé constituera un défi majeur de 

la législature. Le groupe socialiste soutient 

fermement ce projet. Nous y sommes 

particulièrement attachés vu son importance, 

notamment en termes d'amélioration de l'accès à la 

santé pour les plus fragiles d'entre nous. 

 

Mais il s'agit également de saisir l'opportunité de 

la sixième réforme de l'État pour intégrer 

l'ensemble des compétences de santé autrefois 

réparties sur plusieurs entités fédérées. Nous 

devons entreprendre la fixation de cadres qui n'ont 

pas été adaptés dans l'attente du transfert, 

accueillir des institutions de la Cocof qui 

opteraient pour un basculement vers la Cocom et 

même, pourquoi pas, participer à une approche 

holistique de la santé. Dans cette perspective, nous 

accueillons positivement le soutien à Médecins du 

monde en matière de soins médicaux prodigués 

dans le cadre de l'accueil aux sans-abri.  

 

S'agissant de la politique hospitalière, nous 

accorderons une attention particulière au suivi du 

financement des investissements en 

infrastructures, plus spécifiquement dans le 

secteur public. Par ailleurs, nous avons bien reçu 

les rapports des associations hospitalières privées 

et publiques. Nous reviendrons dessus d'ici peu en 

commission pour en examiner le menu.  

 

À la maison de répit pour enfants malades, le 

budget 2015 consacre plus de 800.000 euros en 
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Wat het welzijnsbeleid betreft, stelt het regeer-

akkoord dat de OCMW's het speerpunt van het 

sociaal beleid moeten worden, onder meer door 

een betere coördinatie met alle openbare actoren 

en verenigingen en een financiering die beter is 

afgestemd op hun taken. Zo zou het OCMW op 

lokaal vlak de coördinator worden van het 

Brussels actieplan armoedebestrijding.  

 

De dotatie van het gewest aan de OCMW's is 

gestegen. Jammer genoeg kunnen de OCMW's op 

bicommunautair vlak niet echt van die toename 

genieten. Wij zien daarentegen een verdeling in de 

verenigingssector, wat ons ten zeerste verbaast.  

 

Het Verenigd College maakt middelen vrij voor de 

harmonisering van de software die de OCMW's 

gebruiken. Wetende wat informatietechnologie 

kost, zullen ook de middelen hiervoor moeten 

toenemen en zal de volledige steun van het 

Centrum voor Informatica voor het Brusselse 

Gewest (CIBG) nodig zijn.  

 

Wij juichen ook de inspanningen toe voor het 

versterken van de sociale coördinatie van de 

OCMW's, alsook de goede wil van het Verenigd 

College wat de winteropvang betreft, met onder 

meer de creatie van 10% bijkomende opvang-

plaatsen. SAMU social moet hierin worden 

ondersteund. De kredieten voor de winteropvang 

moeten goed op voorhand worden toegekend, 

zodat het winterplan in de beste omstandigheden 

van start kan gaan.  

 

Mijn fractie is verheugd dat er aanzienlijke 

middelen worden vrijgemaakt voor het plan 

Housing First. De OCMW's moeten echter nauwer 

betrokken worden bij de projectoproep. Het 

concept zou voorts beperkt moeten worden tot een 

bepaalde doelgroep, gelet op de inzet die van de 

deelnemers wordt gevraagd.  

 

Het betreft een veelbelovend project van sociale 

inclusie, waar huisvesting, sociale actie, mentale 

gezondheid en ambulante opvolging samenkomen. 

Dat huisvesting en sociale actie onder dezelfde 

minister vallen, biedt in dit opzicht tal van kansen.  

 

Voorts staan we achter het voornemen van het 

Verenigd College om met de volledige sector 

samen te werken en een onderzoek naar de 

objectivering van de transversale problematiek 

rond eenoudergezinnen te financieren. De 

crédit. Nous le savons, le taux d'occupation de 

cette structure a toujours été problématique. Mon 

groupe rappelle que les ministres précédents 

avaient d'abord promis qu'elle ne coûterait rien au 

secteur bicommunautaire, pour affirmer ensuite 

qu'elle prendrait les mesures nécessaires afin 

d'augmenter son taux d'occupation et ainsi 

atténuer l'impact négatif de la réduction du 

financement Inami qui en résulte.  

 

Même si nous ne pouvons que reconnaître le bien-

fondé de cette maison de répit pour enfants 

malades, nos craintes formulées jadis quant à son 

poids financier sur le bicommunautaire sont 

confirmées. Aujourd'hui, il est temps de prendre 

les décisions qui permettront, sur le long terme, de 

ne pas grever les moyens de la Cocom. 

 

En matière de maisons de repos (MR) et de 

maisons de repos et de soins (MRS), force est de 

constater que le Collège réuni diminue les moyens 

affectés au plan pluriannuel d'investissement dans 

les maisons de repos. Ces moyens ont été ajustés 

au taux d'exécution effectif des travaux. 

Cependant, depuis de nombreuses années, le 

groupe PS dénonce justement le rythme de 

liquidation de ces subventions, qui est toujours 

plus lent pour le secteur public. Les chiffres 

donnés en commission par le Collège réuni sur les 

taux captés par le privé et le public ne font que 

renforcer notre constat. Pour le groupe PS, la 

lenteur d'exécution des plans publics est liée à la 

complexité des démarches à effectuer. Il faut donc 

poursuivre la révision des procédures propres au 

secteur public.  

 

Nous partageons une volonté commune de 

dégager des solutions alternatives au placement en 

maison de repos. Toutefois, lorsque nos aînés, le 

plus tard possible, y sont contraints, il est essentiel 

d'y garantir l'accès à un coût acceptable.  

 

Il est de notoriété publique que les tarifs 

d'hébergement augmentent dans ce secteur, et 

particulièrement dans le privé. Cela écarte de facto 

les ainés ayant une faible pension et a des 

conséquences pour les familles ou les CPAS. Dans 

nos débats futurs, nous ne devrons pas perdre de 

vue la garantie à toutes et tous d'une fin de vie la 

plus digne possible.  

 

Concernant la politique d'aide aux personnes, 

l'accord de gouvernement précise qu'il entend faire 
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opvangtehuizen zijn gespecialiseerd in de opvang 

van die doelgroep. De opening van Escale met 

36 plaatsen voor vrouwen is een uitstekend 

initiatief.  

 

In de begroting 2015 zijn opnieuw aanzienlijke 

middelen opgenomen voor de gehandicaptenzorg. 

Zoals elk jaar is dit budget het sterkst toegenomen 

in vergelijking met eerdere jaren. Die middelen 

gaan onder meer naar het respijtproject Villa 

Indigo, Villa Pilifs en Timber II. We vinden het 

uiteraard goed dat die sector wordt ondersteund, 

maar er moeten ook dringend betrouwbare 

gegevens worden verzameld over het aantal 

beschikbare plaatsen.  

 

Het beleid is aan evaluatie toe, want er moeten 

budgettaire keuzes worden gemaakt. Mijn fractie 

vraagt het Verenigd College dan ook op zoek te 

gaan naar oplossingen voor een betere 

organisatie van de huidige respijtplaatsen voor 

zwaar afhankelijke gehandicapten.  

 

De kinderbijslag wordt deze legislatuur echter een 

van de belangrijkste dossiers.  

 

De overheveling van de kinderbijslag biedt de 

ideale gelegenheid om dit instrument aan te 

passen aan de Brusselse werkelijkheid.  

 

De PS-fractie zal uiteraard een bijzondere 

aandacht besteden aan de meest kwetsbare 

mensen die in armoede leven.  

 

Ten slotte danken wij de leden van het Verenigd 

College voor het doorsturen van de door ons 

gevraagde bijlagen. Wij zullen het aangekondigde 

beleid aandachtig volgen.  

 

(Applaus)  

 

  

des CPAS les fers de lance de la politique 

publique sociale locale, notamment par une 

meilleure coordination avec tous les acteurs 

associatifs et publics et un financement plus 

adapté à leurs missions. Le CPAS deviendrait 

ainsi le coordinateur, au plan local, du Plan de 

lutte contre la pauvreté.  

 

Au niveau budgétaire, la dotation aux CPAS en 

provenance de la Région est bel et bien 

augmentée. Force est toutefois de constater que 

malheureusement, du côté bicommunautaire, les 

CPAS ne profitent pas vraiment des renforts 

budgétaires. On constate a contrario une 

répartition petit bout par petit bout, dans tout le 

secteur associatif. Nous ne doutons pas qu'il en 

fera bon usage, mais ce point laisse mon groupe 

pour le moins perplexe. 

 

Restons tout de même positifs. Le Collège réuni 

dégage des moyens pour le soutien à 

l'harmonisation des programmes logiciels des 

CPAS, via des frais d'études, ainsi que pour des 

logiciels de médiation de dettes. Nous l'en 

félicitons. Connaissant le coût des 

développements en technologie de l'information, il 

conviendra toutefois de renforcer ces moyens à 

l'avenir, et surtout d'obtenir le soutien plein et 

entier du Centre d'informatique pour la Région 

bruxelloise (CIRB). 

 

Par ailleurs, nous saluons les efforts pour 

renforcer les coordinations sociales des CPAS. 

Renforcées, ces coordinations permettront un 

changement de paradigme afin d'associer 

véritablement le service public local aux 

associations de première ligne, qui agissent 

chaque jour au plan local.  

 

Concernant l'accueil hivernal, nous tenons à saluer 

la volonté du Collège réuni, avec la création de 

10% de places supplémentaires et de deux grands 

lieux d'accueil, ainsi que la mise en place d'un 

accueil hivernal pour les familles en errance et le 

renforcement de l'accueil de jour. Dans ce 

domaine, le groupe PS prêtera attention au soutien 

qui sera donné à l'opérateur unique désigné par 

l'accord de gouvernement et la déclaration de 

politique générale. Cet opérateur sera le 

coordinateur du plan hivernal.  

 

Le SAMU social doit dès lors être soutenu dans 

cette mission. Ceci passe par des solutions en 
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termes d'infrastructures, lui permettant d'avoir la 

capacité d'accueil nécessaire pour répondre au 

plus grand nombre. La stabilisation des moyens 

qui lui sont alloués dans ce cadre est une 

nécessité. Conventionner et octroyer les crédits 

bien avant l'hiver permettra la mise en œuvre du 

plan hivernal dans de meilleures conditions. 

 

À quand l'abandon d'une allocation budgétaire 

d'initiative, en faveur d'une allocation 

spécifiquement dédiée ? À quand des crédits qui, à 

l'initial, comprennent tous les moyens requis pour 

assurer le Plan hiver sans qu'ils ne dépendent plus 

de l'ajustement ?  

 

En marge de cet accueil d'urgence, mon groupe se 

réjouit du développement du Plan Housing First 

pour lequel des moyens importants ont été 

dégagés. 

 

Nous serons attentifs au travail qui sera effectué 

dans ce cadre. Nous estimons par ailleurs que 

l'appel à projets à ce sujet devrait impliquer 

davantage les CPAS. Rappelons qu'ils sont à 

l'origine de ces projets en partenariat avec les 

associations spécialisées. Par ailleurs, il 

conviendrait de circonscrire ce concept à un 

certain public cible au vu de l'importante 

implication qui sera demandée aux diverses 

parties prenantes. 

 

Il s'agit là d'un projet très prometteur, à la croisée 

des chemins entre logement, action sociale, santé 

mentale et suivi ambulatoire. Un véritable projet 

d'inclusion sociale par l'accès direct au logement. 

Une véritable alternative à l'errance, au placement 

ou à l'hospitalisation. Ce n'est certainement pas la 

panacée ou une recette miracle qui pourra tout 

révolutionner, mais une initiative moderne de 

prise en charge de l'exclusion.  

 

Une fenêtre d'action est donc à saisir étant donné 

que les compétences logement et action sociale 

échoient à une seule ministre. Outre le Housing 

First, des fonctions telles que le "wooncoach", la 

fonction de "capteur logement", le soutien et le 

développement de l'habitat accompagné dans le 

secteur public sont autant de pistes qu'il faudra 

poursuivre.  

 

Toujours en matière de sans-abrisme, nous saluons 

la volonté du Collège réuni de travailler avec le 

secteur dans son ensemble et de financer une 
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recherche pour objectiver la problématique 

transversale de la monoparentalité. Les maisons 

d'accueil se spécialisent dans la prise en charge de 

ce public spécifique. À ce propos, nous soulignons 

l'excellente initiative qu'est l'ouverture de l'Escale, 

une maison d'accueil de 36 places spécifiquement 

ouvertes aux femmes.  

 

Concernant la politique en faveur des personnes 

handicapées, on constate que cette fois encore des 

moyens non négligeables y sont consacrés dans le 

budget 2015. Comme chaque année, ce budget 

enregistre la plus forte augmentation par rapport 

aux années précédentes.  

 

Ces moyens permettront notamment le soutien au 

projet de répit Villa Indigo, à la Villa Pilifs ou 

Timber II. Pour le groupe PS, le soutien à ce 

secteur est évidemment nécessaire, mais il est 

également temps de collecter des données et 

informations fiables sur le nombre de places 

disponibles.  

 

Une évaluation de la politique est nécessaire, car    

- soyons réalistes - des choix budgétaires devront 

être opérés. Dans ce cadre, mon groupe demande 

au Collège réuni de rechercher des solutions pour 

une meilleure organisation des places de répit 

existantes pour les personnes handicapées de 

grande dépendance. Le seul objectif que nous 

devons nous fixer est de concentrer les moyens et 

les efforts pour répondre à la détresse des familles.  

 

À n'en point douter, l'un des gros dossiers qui 

occupera nos discussions sous cette législature et 

l'un des plus beaux défis issus du transfert des 

compétences est l'enjeu des allocations familiales.  

 

Il s'agira, dans cette matière comme dans d'autres, 

de faire de ce transfert une chance d'adapter son 

cadre à notre réalité bruxelloise. Cela nous 

permettra de rencontrer les besoins des très 

nombreux enfants bruxellois.  

 

Le groupe PS accordera bien évidemment une 

attention particulière aux publics les plus fragiles 

qui vivent en situation de pauvreté. Je songe par 

exemple aux familles monoparentales, aux 

familles nombreuses, aux familles avec un revenu 

de remplacement (chômage, maladie-invalidité...), 

aux enfants porteurs de handicaps, etc. Les droits 

de l'enfant doivent être garantis !  
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Pour finir, nous remercions les membres du 

Collège réuni de nous avoir transmis les annexes 

demandées. Nous serons attentifs à la mise en 

œuvre des politiques annoncées. 

 

(Applaudissements) 

 

  

De voorzitter.- Mevrouw Zamouri heeft het 

woord. 

 

Mevrouw Khadija Zamouri.- Allereerst wil ik 

mijn waardering uiten voor het geleverde 

begrotingswerk. Ten gevolge van de zesde 

staatshervorming nemen de budgettaire middelen 

aanzienlijk toe en worden er enkele belangrijke 

gemeenschapsbevoegdheden naar het Brussels 

Gewest overgeheveld. Dat ons werkveld ruimer 

wordt, levert interessante opportuniteiten op. De 

vraag is op welke manier we die nieuwe 

bevoegdheden het best verwelkomen.  

 

De werking van de Gemeenschappelijke 

Gemeenschapscommissie (GGC) is gebaseerd op 

samenwerking en solidariteit tussen de twee 

gemeenschappen, in materies waar het welzijn van 

de Brusselaar absoluut centraal staat. Om dat alles 

in goede banen te leiden en versnippering van de 

middelen tegen te gaan, werden ze binnen de GGC 

samengebracht.  

 

We beseffen dat het niet eenvoudig moet zijn 

geweest om de begroting in evenwicht te brengen, 

aangezien de GGC geen eigen middelen heeft, 

maar afhankelijk is van federale en gewestelijke 

dotaties. Het betreft toch wel een bedrag van 

1.078.178.000 euro. In dat bedrag is de federale 

dotatie ten gevolge van de staatshervorming 

opgenomen.  

 

In het kader van het standstillprincipe worden de 

begrotingsmiddelen voor 2015 gegroepeerd en 

uitsluitend voorbehouden voor de uitgaven die 

nodig zijn voor de overgedragen bevoegdheden. 

Dat principe kunnen we enkel toejuichen. Het is 

trouwens de allereerste keer dat de bedragen van 

de overgedragen bevoegdheden op de begroting 

verschijnen, wat deze begroting tot een primeur 

maakt.  

 

De GGC is echter meer dan een 

'gemeenschappelijke rekening'. Ze is ook een 

overlegplatform voor instellingen van de Cocof en 

M. le président.- La parole est à Mme Zamouri. 

 

 

Mme Khadija Zamouri (en néerlandais).- À la 

suite de la sixième réforme de l'État, les moyens 

budgétaires augmentent considérablement et 

d'importantes compétences communautaires sont 

transférées à la Région bruxelloise. Cet 

élargissement de notre champ d'action nous ouvre 

d'intéressantes opportunités. 

 

Le fonctionnement de la Commission 

communautaire commune (Cocom) repose sur la 

collaboration et la solidarité entre les deux 

Communautés, dans des matières liées au bien-

être des Bruxellois. Pour éviter un éparpillement 

des moyens, ces matières ont été réunies au sein 

de la Cocom. 

 

Nous sommes conscients qu'il n'a pas dû être 

simple d'équilibrer le budget, vu que la Cocom 

dépend de dotations fédérales et régionales. Il 

s'agit tout de même d'un montant de 

1.078.178.000 euros.  

 

Dans le cadre du principe de standstill, les 

moyens budgétaires pour 2015 sont groupés et 

uniquement réservés aux dépenses qui sont 

nécessaires pour les compétences transférées. 

Nous ne pouvons que nous réjouir de ce principe. 

 

La Cocom est aussi une plate-forme de 

concertation pour les institutions de la Cocof et de 

la Communauté flamande. L'une des principales 

compétences transférées est la gestion des 

allocations familiales. Pour ne pas menacer la 

continuité de leur versement, ce transfert exige 

une grande préparation. Les allocations familiales 

sont un des leviers à mettre en œuvre pour lutter 

contre la pauvreté. Nous ne doutons pas que leur 

transfert sera entouré de toute la prudence 

nécessaire, étant donné ses implications 

budgétaires, mais aussi organisationnelles. 

 

Ce budget, dont la majorité des moyens provient 
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de Vlaamse Gemeenschap over het te voeren 

beleid. Dat is zeker geen onbelangrijk aspect.  

 

Een van de belangrijkste overgehevelde bevoegd-

heden is het beheer van de kinderbijslag. Om de 

continuïteit van de uitbetaling niet in het gedrang 

te brengen, vergt die overheveling heel wat 

voorbereiding. Zo komt er een evaluatie van het 

huidige systeem om na te gaan waar het beter kan 

aansluiten bij de typisch Brusselse context. De 

kinderbijslag is namelijk een van de middelen die 

kunnen worden ingezet voor armoedebestrijding. 

We hebben er alle vertrouwen in dat de overdracht 

met de nodige voorzichtigheid zal gebeuren. De 

zesde staatshervorming heeft immers niet alleen 

budgettaire maar ook organisatorische implicaties, 

die tijdens de debatten al voldoende aan bod zijn 

gekomen.  

 

Deze begroting, waarvan de middelen inderdaad 

grotendeels van de federale overheid komen, moet 

ervoor zorgen dat we op de noden van elke 

Brusselaar kunnen inspelen.  

 

Ik denk daarbij aan fundamenteel belangrijke 

sectoren zoals de rust- en verzorgingstehuizen en 

de ziekenhuizen, maar ook aan armoedebestrijding 

en de daklozenproblematiek. 

 

Naast de demografische groei moeten we ook 

rekening houden met de vergrijzing en verkleuring 

van de Brusselse bevolking. Ook op dat vlak is 

continuïteit het kernwoord. Het doet me plezier 

dat het huidige beleid wordt voortgezet, met als 

doel dat ouderen zo lang mogelijk thuis kunnen 

blijven. Een thuiszorgbeleid dat is afgestemd op 

de persoonlijke behoeften van de senioren moet 

daar borg voor staan. 

 

Ik voorzie trouwens dat thuiszorg de komende 

jaren meer en meer op de agenda van de GGC zal 

staan, gezien de aandacht voor het gezondheids-

beleid. Maar dat is niet het enige. Bijna een derde 

van de budgettaire middelen zal worden besteed 

aan het bicommunautaire gezondheidsbeleid en 

iets meer dan 63% aan bijstand aan personen. Het 

is geruststellend te zien dat een deel daarvan 

wordt voorbehouden voor investeringen in 

bejaardentehuizen, ziekenhuizen en voorzieningen 

voor personen met een handicap. 

 

Iedereen wordt oud. Ook u en ik, of we dat nu 

willen of niet. We willen onze oude dag graag 

du niveau fédéral, doit nous permettre de 

répondre aux besoins de chaque Bruxellois. Je 

pense ici à des secteurs fondamentalement 

importants, comme les maisons de repos et de 

soins, les hôpitaux, mais aussi la lutte contre la 

pauvreté et la problématique des sans-abri. 

 

Outre la croissance démographique, nous devons 

également tenir compte du vieillissement et de la 

diversité de la population bruxelloise. Dans ce 

domaine également, la continuité est le mot clé, le 

but étant de permettre aux personnes âgées de 

rester le plus longtemps possible à domicile. Une 

politique de soins à domicile adaptée aux besoins 

personnels des seniors doit s'en porter garante. 

 

Près d'un tiers des moyens budgétaires seront 

affectés à la politique de santé bicommunautaire 

et un peu plus de 63% à l'aide aux personnes. Il 

est rassurant de constater qu'une partie de ces 

moyens est réservée aux investissements dans les 

maisons de repos, les hôpitaux et les dispositifs 

pour personnes handicapées. 

 

Je voudrais m'attarder sur le projet des régisseurs 

de soins, qui permettent à de nombreuses 

personnes âgées de rester à domicile. Leur travail 

est très apprécié, car ils font office 

d'intermédiaires entre les maisons de repos et les 

seniors qui restent à domicile. Il serait regrettable 

que nous ne trouvions pas de solution pour régler 

leurs contrats. 

 

Une métropole comme Bruxelles est confrontée à 

des phénomènes typiquement urbains comme la 

pauvreté et le sans-abrisme. Les moyens 

supplémentaires dégagés pour la lutte contre la 

pauvreté, la médiation des dettes et les soins de 

santé pour les sans-abri par Médecins du monde 

ne nous ont pas échappé.  

 

Il nous revient de veiller à ce que les moyens 

déployés atteignent les personnes qui en ont le 

plus besoin. Les plus faibles de la société ont tout 

intérêt à bénéficier de soins de première ligne 

bien structurés. Ce budget nous permet d'avancer 

dans la bonne direction, comme en témoignent les 

moyens dégagés pour les soins de santé mentale.  

 

De plus, les moyens supplémentaires dégagés 

pour des cours de langue sont essentiels dans une 

capitale bilingue, où tout le monde doit pouvoir 

être pris en charge dans sa langue, notamment 
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doorbrengen op de plek waar we hebben gewerkt 

en geleefd. Ik zou willen wijzen op het project 

rond de zorgregisseurs. Dankzij die mensen 

kunnen veel ouderen ervoor kiezen thuis te blijven 

wonen. Hun werk wordt enorm gewaardeerd 

omdat zij als tussenpersoon fungeren tussen de 

rusthuizen en de senioren die thuis blijven. Het 

zou heel jammer zijn als we in het Brussels 

Gewest geen oplossing vinden voor het 

beëindigen van de contracten van de 

zorgregisseurs. Daardoor zouden we veel 

expertise kwijtraken. 

 

Een grootstad als Brussel heeft te kampen met 

typisch grootstedelijke fenomenen als armoede en 

daklozen. De bijkomende middelen voor 

armoedebestrijding, schuldbemiddeling en 

gezondheidszorg voor daklozen door Dokters van 

de Wereld zijn ons niet ontgaan. Het is onze taak 

ervoor te zorgen dat de middelen de mensen 

bereiken die ze het meest nodig hebben. De 

zwakkeren in de maatschappij hebben alle belang 

bij een goed uitgebouwde eerstelijnszorg. Dankzij 

deze begroting zullen er stappen in de goede 

richting worden gezet. Ik denk ook aan de 

middelen die worden vrijgemaakt voor de 

geestelijke gezondheidszorg.  

 

Het valt ons sterk op dat er bijkomende middelen 

naar taallessen gaan. In een tweetalige hoofdstad 

als Brussel is dat zeker niet onbelangrijk. Iedereen 

moet bediend kunnen worden in zijn of haar eigen 

taal, zeker wanneer we het over gezondheidszorg 

hebben. Taal is echter niet enkel belangrijk in de 

gezondheidszorg. Ook wat het inburgeringstraject 

betreft, moet het taalaspect de nodige aandacht 

krijgen. We leven in een tweetalige hoofdstad, 

waar we elke dag mensen ontmoeten die een 

andere taalachtergrond hebben dan het Frans of 

het Nederlands. 

 

Opdat nieuwkomers zich beter zouden integreren, 

is het van belang dat zij zich bewust zijn van het 

tweetalige karakter van het gewest. Een goede 

notie meekrijgen van de andere taal, welk traject 

ze ook kiezen, is geen overbodige luxe.  

 

De Open Vld-fractie wil de ministers danken voor 

het opstellen van een fantastische begroting in 

evenwicht. We kijken ernaar uit om de middelen 

in concrete beleidsmaatregelen omgezet te zien.  

 

Men kan de GGC eigenlijk vergelijken met een 

dans les soins de santé. L'aspect linguistique 

mérite également toute notre attention dans le 

cadre du parcours d'intégration.  

 

Le groupe Open Vld remercie les ministres pour 

l’élaboration de ce fantastique budget en 

équilibre. Nous avons hâte de voir les moyens 

traduits en mesures concrètes, dans un esprit de 

dialogue et de concertation. 

 

L'Open Vld accorde sa confiance au budget 2015. 

 

(Applaudissements sur les bancs de la majorité)  
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koppel dat beslist om te gaan samenwonen. Een 

relatie die goed werkt, is een relatie waar 

gecommuniceerd en overlegd wordt. Denken we 

maar aan de titel van het boek 'Liefde is een 

werkwoord'. Als men er niet aan werkt, komt men 

er niet. Ook in de GGC moeten we blijven praten 

en overleggen om te kunnen blijven samenwonen.  

 

De Open Vld geeft zijn vertrouwen aan de 

begroting 2015.  

 

(Applaus bij de meerderheid)  

 

De voorzitter.- Mevrouw Dhaene heeft het 

woord. 

 

Mevrouw Liesbet Dhaene.- Het minste wat men 

kan zeggen van de begroting van de 

Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie 

(GGC), is dat ze geen sluitende begroting is. Er is 

een tekort van 12.210.000 euro. De GGC rekent 

erop dat het tekort gecompenseerd wordt door 

onbenutte kredieten. 

 

Volgens het Rekenhof is de geraamde 

onderbenutting enkel mogelijk als de GGC kan 

putten uit ongebruikte uitgaven met betrekking tot 

de bevoegdheden van de zesde staatshervorming, 

maar er heerst onzekerheid over de grootte van die 

uitgaven.  

 

Ik heb ooit geleerd dat een begroting moet steunen 

op realistische veronderstellingen. Een evenwicht 

dat steunt op middelen waar zelfs nog geen 

veronderstellingen over gemaakt kunnen worden, 

is geen evenwicht. Kennelijk vormt dat geen 

probleem, aangezien het gewest wel zal 

bijspringen. Is dat wel de beste manier om een 

publieke overheid financiële verantwoordelijkheid 

bij te brengen?  

 

Ik heb uit nieuwsgierigheid de begrotings-

besprekingen van vorig jaar grondig 

doorgenomen. Vorig jaar al werd gevraagd of de 

GGC wel voorbereid was op de overdracht van de 

bevoegdheden in het kader van de zesde 

staatshervorming en of haar administratie 

klaargestoomd werd. Het antwoord luidde dat er 

niet overhaast te werk mocht worden gegaan. 

 

Een jaar later kan men alvast niet beweren dat 

men overhaast te werk is gegaan. Ook het 

komende jaar zal de GGC niet overhaast te werk 

M. le président.- La parole est à Mme Dhaene. 

 

 

Mme Liesbet Dhaene (en néerlandais).- Le 

budget de la Commission communautaire 

commune (Cocom) est tout sauf probant. La 

Cocom espère compenser le déficit de 

12.210.000 euros par la non-utilisation de crédits. 

 

Selon la Cour des comptes, la sous-utilisation 

estimée n'est possible que si la Cocom peut puiser 

dans les dépenses non utilisées relatives aux 

compétences de la sixième réforme de l'État. Or, 

l'incertitude règne quant à l'importance de ces 

dépenses. 

 

Un équilibre qui repose sur des moyens pour 

lesquels on ne peut même pas nourrir des 

hypothèses, n'est pas un équilibre. Mais ce n'est 

manifestement pas un problème, quand on part du 

principe que la Région mettra la main à la poche. 

Est-ce bien la meilleure façon d'apprendre la 

responsabilité financière à une autorité publique ?  

 

L'année dernière déjà, il vous avait été demandé si 

la Cocom était préparée au transfert des 

compétences dans le cadre de la sixième réforme 

de l'État et si son administration était parée. Vous 

aviez répondu qu'il ne fallait pas se précipiter. 

 

Un an plus tard, on ne peut pas dire que l'on se 

soit précipité. Tout comme la Cocom ne se 

précipitera pas l'année qui vient. La prudence ne 

peut pourtant pas mener à l'immobilisme. 

 

Le seul choix opéré est celui de l'organisme 

d'intérêt public (OIP) Santé et Bien-Être, dont la 

création est inscrite au budget pour mémoire, 

mais non budgétisée.  
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gaan. De GGC zal de voormalige federale 

bevoegdheden budgettair overnemen. Hopelijk 

wordt er volgend jaar toch enige vaart achter 

gezet. Voorzichtigheid mag niet leiden tot 

stilstand. 

 

De enige keuze die gemaakt wordt, is de 

oprichting van de instelling van openbaar nut 

(ION) Gezondheid en Welzijn, die de nieuwe 

bevoegdheden voor gezondheid en welzijn in 

Brussel zal uitoefenen. Ze werd pro memorie maar 

zonder budget in de begroting opgenomen.  

 

Ik moet toegeven dat ik dat eerst nogal een 

gemakkelijkheidsoplossing vond. Achteraf 

bekeken is het een goede keuze om de oprichting 

en werking van de ION nog niet te begroten, te 

meer omdat de structuren nog niet vaststaan. In de 

commissie voor de Sociale Zaken kon ik 

vernemen dat de structuur wellicht zal gelijken op 

die van het RIZIV.  

 

Ingewikkelde structuren genereren hoge kosten. Ik 

vreesde even dat men de Saint-Emilieakkoorden 

ongewijzigd zou toepassen en in Brussel een 

spiegelstructuur van de Waalse ION zou 

oprichten, met bestuursorganen, bijgestaan door 

'comités de gestion thématiques', die op hun beurt 

bijgestaan worden door 'des commissions plus 

spécifiques' en 'des commissions d'avis chargées 

d'appréhender les réalités sociales'.  

 

De GGC is de instelling bij uitstek die het beste 

van twee werelden kan combineren en aanpassen 

aan haar eigen beleid.  

 

De loutere overname van structuren van één van 

beide werelden, zonder aanpassing aan de 

Brusselse realiteit, kan leiden tot 'une usine a gaz': 

een structuur die door een overdaad aan overleg- 

en adviescomités niet alleen een hoog prijskaartje 

heeft, maar ook inefficiënte en vertraagde 

besluitvorming tot gevolg heeft. 

 

Opvallend is de stilte over de overdracht van 

instellingen van de Franse Gemeenschaps-

commissie naar de GGC. Naar verluidt is het niet 

mogelijk om te zeggen over welke instellingen het 

gaat. Men wil voorzichtig te werk gaan. Dankzij 

de begroting van de Franse Gemeenschaps-

commissie blijkt dat er toch een redelijke mate 

van zekerheid heerst met betrekking tot de 

overdracht van Phare.  

En Commission des affaires sociales, j'ai appris 

que la structure devrait ressembler à celle de 

l'Inami. Je crains que l'on ne crée à Bruxelles une 

structure miroir de l'OIP wallon. La Cocom est 

l'institution par excellence qui peut combiner le 

meilleur de deux mondes et l'adapter à sa propre 

politique. 

 

La simple reprise de structures d'un de ces deux 

mondes, sans adaptation au contexte bruxellois, 

risque d'engendrer une structure empêtrée dans 

une profusion de comités de concertation et de 

conseils consultatifs et, par conséquent, 

extrêmement coûteuse, lente et inefficace. 

 

Il est étonnant de constater le silence autour du 

transfert d'institutions de la Commission 

communautaire française (Cocof) vers la Cocom, 

notamment le transfert du service Phare. À ce 

silence s'ajoute celui qui entoure les moyens à 

affecter pour assurer le bilinguisme de ces 

structures francophones. Le secteur 

bicommunautaire devrait être garant d'une 

participation à part entière de décideurs 

francophones et néerlandophones, et donc aussi 

du bilinguisme. 

 

Pour ce qui concerne les anciennes compétences, 

on reconnaît sans détour l'absence de toute 

nouvelle politique. Ce manque d'ambition peut se 

justifier uniquement si les politiques menées ont 

été évaluées, mais rien ne l'indique. 

 

Dans la politique des sans-abri par contre, on 

s'attaque enfin à des solutions structurelles qui 

dépassent le cadre du simple accueil d'urgence. 

Notons cependant le rôle renforcé du SAMU 

social, qui devient l'opérateur et le coordinateur 

de tout le dispositif hivernal. C'est étrange pour 

une asbl qui souffre d'un manque évident de 

transparence financière et dont les associations 

bruxelloises dénoncent depuis des années la 

défaillance des services. 

 

Bref, une réforme de l'État a transformé le petit 

prince qu'est la Cocom en empereur, sans 

toutefois doter cet empereur de nouveaux 

vêtements. Pour cette raison, la N-VA 

n'approuvera pas le budget.  

 

(Applaudissements sur les bancs de la N-VA) 
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De stilte over deze overdracht heeft een andere 

stilte tot gevolg: die over de middelen die 

aangewend zullen worden om die Franstalige 

structuren tweetalig te maken. In de beleids-

verklaring van het Verenigd College werd 

hierover al het voorbehoud "binnen de perken van 

de beschikbare middelen" gemaakt. De 

bicommunautaire sector zou een garantie op een 

volwaardige en evenwaardige participatie van 

Nederlandstalige en Franstalige beleidsvoerders 

moeten zijn, en dus ook op tweetaligheid.  

 

Wat de oude bevoegdheden betreft, wordt er 

ronduit toegegeven dat er weinig nieuw beleid is. 

Het gevoerde beleid wordt vooral uitgebreid. De 

kleine verschuivingen in de begroting tonen het 

gebrek aan ambitie aan om een nieuw beleid te 

voeren.  

 

De voortzetting van het beleid is enkel 

verantwoord als dat beleid geëvalueerd werd. 

Niets wijst daarop.  

 

Wel wordt er in het daklozenbeleid eindelijk werk 

gemaakt van structurele oplossingen die verder 

gaan dan loutere noodopvang. Opvallend is de 

versterkte rol van de SAMU social, die zowel 

operator als coördinator van de hele winteropvang 

wordt. Dat is vreemd voor een vzw die, ondanks 

het feit dat ze ook dit jaar weer ruim 1 miljoen 

euro subsidies van de GGC krijgt, een duidelijk 

gebrek aan financiële transparantie biedt en 

waarvan de Brusselse verenigingen waar armen 

het woord nemen al jaren de gebrekkige 

dienstverlening aanklagen.  

 

Kortom, een staatshervorming heeft van de GGC   

- het kleine prinsje van Brussel - een keizer 

gemaakt. Jammer genoeg krijgt de keizer geen 

nieuwe kleren. Om die reden zal de N-VA de 

begroting niet goedkeuren.  

 

(Applaus bij de N-VA) 

 

 

 

 

De voorzitter.- De plenaire vergadering van de 

Verenigde Vergadering van de Gemeenschap-

pelijke Gemeenschapscommissie is gesloten. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

M. le président.- La séance plénière de 

l'Assemblée réunie de la Commission 

communautaire commune est close. 
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Volgende plenaire vergadering: vrijdag 

12 december 2014 om 14.00 uur.  

 

 

 

Prochaine séance plénière : le vendredi 

12 décembre 2014 à 14h00.  

 

 

 

- De vergadering wordt gesloten om 18.37 uur.  

 

  

- La séance est levée à 18h37. 

 

  

_____ _____ 
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BIJLAGEN 

 

ANNEXES 

 

_____ _____ 

 

 

 

 

AANWEZIGHEDEN IN DE COMMISSIES 

 

 

PRÉSENCES EN COMMISSION 

 

 

 

  

Verenigde commissies voor de gezondheid en 

de sociale zaken 

 

 

 

19 november 2014 

 

 

Aanwezig 

 

1. Commissie voor de gezondheid 

 

Vaste leden : 

 

De heer Bea Diallo, mevr. Isabelle Emmery. 

De heer Hasan Koyuncu. 

De heren. Abdallah Kanfaoui, Zahoor Ellahi 

Manzoor. 

Mevr. Barbara d’Ursel-de Lobkowicz, mevr. 

Martine Payfa. 

De heren André du Bus de Warnaffe, Ahmed El 

Khannouss. 

De heer Alain Maron. 

Mevr. Khadija Zamouri. 

Mevr. Elke Roex. 

 

Plaatsvervangers : 

 

De heer Emin Özkara. 

Mevr. Brigitte Grouwels. 

 

2. Commissie voor de sociale zaken 

 

Vaste leden : 

 

De heren Ahmed El Ktibi, Jamal Ikazban, mevr. 

Véronique Jamoulle, de heer Sevket Temiz. 

De heer Michel Colson, mevr. Fatoumata 

Sidibe. 

De heer Paul Delva. 

De heer Arnaud Verstraete  

 

Commissions réunies de la santé et des 

affaires sociales 

 

 

 

19 novembre 2014 

 

 

Présents 

 

1. Commission de la santé 

 

Membres effectifs : 

 

M. Bea Diallo, Mme Isabelle Emmery, 

M. Hasan Koyuncu. 

MM. Abdallah Kanfaoui, Zahoor Ellahi 

Manzoor. 

Mmes Barbara d'Ursel-de Lobkowicz, Martine 

Payfa. 

MM. André du Bus de Warnaffe, Ahmed El 

Khannouss. 

M. Alain Maron. 

Mme Khadija Zamouri. 

Mme Elke Roex. 

 

Membres suppléants : 

 

M. Emin Özkara. 

Mme Brigitte Grouwels. 

 

2. Commission des affaires sociales 

 

Membres effectifs : 

 

MM. Ahmed El Ktibi, Jamal Ikazban, Mme 

Véronique Jamoulle, M. Sevket Temiz. 

M. Michel Colson, Mme Fatoumata Sidibe. 

M. Paul Delva. 

M. Arnaud Verstraete. 
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Plaatsvervangers : 

 

Mevr. Nadia El Yousfi. 

De heer Fabian Maingain. 

De heer Stefan Cornelis. 

 

Andere leden : 

 

Mevr. Liesbet Dhaene, mevr. Claire Geraets, de 

heer Johan Van den Driessche. 

 

 

Verontschuldigd : 

 

Mevr. Catherine Moureaux, mevr. Viviane 

Teitelbaum. 

 

 

Afwezig : 

 

De heer Jacques Brotchi, mevr. Anne-Charlotte 

d’Ursel, mevr. Jacqueline Rousseaux, de heren 

Pierre Kompany, Bertin Mampaka Mankamba, 

mevr. Evelyne Huytebroeck, mevr. Carla 

Dejonghe. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Membres suppléants : 

 

Mme Nadia El Yousfi. 

M. Fabian Maingain. 

M. Stefan Cornelis. 

 

Autres membres : 

 

Mmes Liesbet Dhaene, Claire Geraets, M. Johan 

Van den Driessche. 

 

 

Excusées : 

 

Mmes Catherine Moureaux, Viviane 

Teitelbaum. 

 

 

Absents : 

 

M. Jacques Brotchi, Mme Anne-Charlotte 

d’Ursel, Mme Jacqueline Rousseaux, MM. 

Pierre Kompany, Bertin Mampaka Mankamba, 

Mme Evelyne Huytebroeck, Mme Carla 

Dejonghe. 
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Verenigde commissies voor de gezondheid en 

de sociale zaken 

 

 

 

26 november 2014 

 

 

Aanwezig 

 

1. Commissie voor de gezondheid 

 

Vaste leden : 

 

De heren Bea Diallo, Hasan Koyuncu, mevr. 

Catherine Moureaux. 

De heer Zahoor Ellahi Manzoor. 

Mevr. Barbara d'Ursel-de Lobkowicz, mevr. 

Martine Payfa. 

De heren André du Bus de Warnaffe, Ahmed El 

Khannouss. 

De heer Alain Maron. 

Mevr. Khadija Zamouri. 

De heer Arnaud Verstraete. 

 

Plaatsvervangers :  

 

De heer Alain Destexhe. 

Mevr. Annemie Maes. 

 

 

2. Commissie voor de Sociale Zaken 

 

Vaste leden : 

 

De heren Ahmed El Ktibi, Jamal Ikazban, mevr. 

Véronique Jamoulle, de heer Sevket Temiz. 

Mevr. Anne-Charlotte d'Ursel, mevr. Viviane 

Teitelbaum. 

De heer Michel Colson, mevr. Fatoumata 

Sidibe. 

De heren Pierre Kompany, Bertin Mampaka 

Mankamba. 

Mevr. Evelyne Huytebroeck. 

Mevr. Carla Dejonghe. 

De heer Paul Delva. 

 

Andere leden : 

 

De heer Fouad Ahidar (ter vervanging van mevr. 

Elke Roex), mevr. Michèle Carthé (ter 

vervanging van mevr. Isabelle Emmery), de heer 

Emmanuel De Bock (ter vervanging partim van 

Commissions réunies de la santé et des 

affaires sociales 

 

 

 

26 novembre 2014 

 

 

Présents 

 

1. Commission de la santé 

 

Membres effectifs : 

 

MM. Bea Diallo, Hasan Koyuncu, Mme 

Catherine Moureaux. 

M. Zahoor Ellahi Manzoor. 

Mmes Barbara d'Ursel-de Lobkowicz, Martine 

Payfa. 

MM. André du Bus de Warnaffe, Ahmed El 

Khannouss. 

M. Alain Maron. 

Mme Khadija Zamouri. 

M. Arnaud Verstraete. 

 

Membres suppléants : 

 

M. Alain Destexhe. 

Mme Annemie Maes. 

 

 

2. Commission des Affaires sociales 

 

Membres effectifs : 

 

MM. Ahmed El Ktibi, Jamal Ikazban, Mme 

Véronique Jamoulle, M. Sevket Temiz. 

Mmes Anne-Charlotte d'Ursel, Viviane 

Teitelbaum. 

M. Michel Colson, Mme Fatoumata Sidibe. 

MM. Pierre Kompany, Bertin Mampaka 

Mankamba. 

Mme Evelyne Huytebroeck. 

Mme Carla Dejonghe. 

M. Paul Delva. 

 

 

Autres membres : 

 

M. Fouad Ahidar (en remplacement de Mme 

Elke Roex), Mme Michèle Carthé (en 

remplacement de Mme Isabelle Emmery), 

M. Emmanuel De Bock (en remplacement 
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mevr. Martine Payfa), mevr. Liesbet Dhaene, de 

heer Gaëtan Van Goidsenhoven (ter vervanging 

van de heer Jacques Brotchi). 

 

 

Verontschuldigd : 

 

De heer Jacques Brotchi, mevr. Isabelle 

Emmery, mevr. Annemie Maes, mevr. Elke 

Roex. 

 

 

Afwezig : 

 

De heer Abdallah Kanfaoui, mevr. Jacqueline 

Rousseaux. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

partim de Mme Martine Payfa), Mme Liesbet 

Dhaene, M. Gaëtan Van Goidsenhoven (en 

remplacement de M. Jacques Brotchi). 

 

 

Excusés : 

 

M. Jacques Brotchi, Mmes Isabelle Emmery, 

Annemie Maes, Elke Roex. 

 

 

 

Absents : 

 

M. Abdallah Kanfaoui, Mme Jacqueline 

Rousseaux. 
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Verenigde commissies voor de gezondheid en 

de sociale zaken 

 

 

 

3 december 2014 

 

 

Aanwezig 

 

1. Commissie voor de gezondheid 

 

Vaste leden : 

 

De heer Bea Diallo, mevr. Isabelle Emmery, de 

heer Hasan Koyuncu, mevr. Catherine 

Moureaux. 

De heren Jacques Brotchi, Zahoor Ellahi 

Manzoor. 

Mevr. Barbara d'Ursel-de Lobkowicz, mevr. 

Martine Payfa. 

De heren André du Bus de Warnaffe, Ahmed El 

Khannouss. 

De heer Alain Maron. 

Mevr. Khadija Zamouri. 

 

Plaatsvervanger :  

 

Mevr. Brigitte Grouwels. 

 

 

2. Commissie voor de Sociale Zaken 

 

 

Vaste leden : 

 

De heer Ahmed El Ktibi, mevr. Véronique 

Jamoulle, de heer Sevket Temiz. 

Mevr. Anne-Charlotte d'Ursel, mevr. Jacqueline 

Rousseaux, mevr. Viviane Teitelbaum. 

De heer Michel Colson, mevr. Fatoumata 

Sidibe. 

De heren Pierre Kompany, Bertin Mampaka 

Mankamba. 

Mevr. Evelyne Huytebroeck. 

Mevr. Carla Dejonghe. 

De heer Paul Delva. 

 

 

Plaatsvervangers : 

 

Mevr. Simone Susskind (ter vervanging van de 

heer Jamal Ikazban). 

Commissions réunies de la santé et des 

affaires sociales 

 

 

 

3 décembre 2014 

 

 

Présents 

 

1. Commission de la santé 

 

Membres effectifs : 

 

M. Bea Diallo, Mme Isabelle Emmery, 

M. Hasan Koyuncu, Mme Catherine Moureaux. 

MM. Jacques Brotchi, Zahoor Ellahi Manzoor. 

Mmes Barbara d'Ursel-de Lobkowicz, Martine 

Payfa. 

MM. André du Bus de Warnaffe, Ahmed El 

Khannouss. 

M. Alain Maron. 

Mme Khadija Zamouri. 

 

 

 

Membre suppléant : 

 

Mme Brigitte Grouwels. 

 

 

2. Commission des Affaires sociales 

 

 

Membres effectifs : 

 

M. Ahmed El Ktibi, Mme Véronique Jamoulle, 

M. Sevket Temiz. 

Mmes Anne-Charlotte d'Ursel, Jacqueline 

Rousseaux, Viviane Teitelbaum. 

M. Michel Colson, Mme Fatoumata Sidibe. 

MM. Pierre Kompany, Bertin Mampaka 

Mankamba. 

Mme Evelyne Huytebroeck. 

Mme Carla Dejonghe. 

M. Paul Delva. 

 

 

 

Membres suppléants : 

 

Mme Simone Susskind (en remplacement de 

M. Jamal Ikazban). 
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De heer Fouad Ahidar. 

 

Ander lid : 

 

De heer Johan Van den Driessche. 

 

 

Verontschuldigd : 

 

De heren Jamal Ikazban, Arnaud Verstraete. 

 

 

Afwezig : 

 

De heer Abdallah Kanfaoui, mevr. Elke Roex. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

M. Fouad Ahidar. 

 

Autre membre : 

 

M. Johan Van den Driescche. 

 

 

Excusés : 

 

MM. Jamal Ikazban, Arnaud Verstraete. 

 

 

Absents : 

 

M. Abdallah Kanfaoui, Mme Elke Roex. 
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Commissie voor de sociale zaken, 

belast met de kinderbijslag 

 

 

 

3 december 2014 

 

 

Aanwezig 

 

Vaste leden : 

 

De heren Ahmed El Ktibi, mevr. Véronique 

Jamoulle, de heer Sevket Temiz. 

Mevr. Jacqueline Rousseaux, mevr. Viviane 

Teitelbaum. 

De heer Michel Colson. 

De heren Pierre Kompany, Bertin Mampaka 

Mankamba. 

Mevr. Carla Dejonghe. 

De heer Paul Delva. 

 

Plaatsvervangers :  

 

Mevr. Simone Susskind. 

De heer André du Bus de Warnaffe. 

De heer Alain Maron. 

De heer Fouad Ahidar. 

 

Andere leden : 

 

De heer Ahmed El Khannouss, mevr. Brigitte 

Grouwels, de heer Zahoor Ellahi Manzoor, 

mevr. Barbara Trachte. 

 

 

Verontschuldigd : 

 

De heren Eric Bott, Arnaud Verstraete. 

 

 

Afwezig : 

 

De heer Jamal Ikazban, mevr. Anne-Charlotte 

d'Ursel, mevr. Fatoumata Sidibe, mevr. Evelyne 

Huytebroeck. 

 

 

 

 

 

 

 

Commission des affaires sociales, 

chargée des allocations familiales 

 

 

 

3 décembre 2014 

 

 

Présents 

 

Membres effectifs : 

 

MM. Ahmed El Ktibi, Mme Véronique 

Jamoulle, M. Sevket Temiz. 

Mmes Jacqueline Rousseaux, Viviane 

Teitelbaum. 

M. Michel Colson. 

MM. Pierre Kompany, Bertin Mampaka 

Mankamba. 

Mme Carla Dejonghe. 

M. Paul Delva. 

 

Membres suppléants : 

 

Mme Simone Susskind. 

M. André du Bus de Warnaffe. 

M. Alain Maron. 

M. Fouad Ahidar. 

 

Autres membres : 

 

M. Ahmed El Khannouss, Mme Brigitte 

Grouwels, M. Zahoor Ellahi Manzoor, Mme 

Barbara Trachte. 

 

 

Excusés : 

 

MM. Eric Bott, Arnaud Verstraete. 

 

 

Absents : 

 

M. Jamal Ikazban, Mmes Anne-Charlotte 

d'Ursel, Fatoumata Sidibe, Evelyne 

Huytebroeck. 
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Verenigde commissies voor de gezondheid en 

de sociale zaken 

 

 

 

17 december 2014 

 

 

Aanwezig 

 

1. Commissie voor de gezondheid 

 

Vaste leden : 

 

De heer Hasan Koyuncu. 

Mevr. Barbara d'Ursel-de Lobkowicz, mevr. 

Martine Payfa. 

De heer André du Bus de Warnaffe. 

De heer Alain Maron. 

Mevr. Khadija Zamouri. 

De heer Arnaud Verstraete. 

 

Plaatsvervanger :  

 

Mevr. Brigitte Grouwels. 

 

 

2. Commissie voor de Sociale Zaken 

 

Vaste leden : 

 

De heer Ahmed El Ktibi, mevr. Véronique 

Jamoulle, de heer Sevket Temiz. 

Mevr. Viviane Teitelbaum. 

De heer Michel Colson. 

Mevr. Evelyne Huytebroeck. 

Mevr. Carla Dejonghe. 

De heer Paul Delva. 

 

Plaatsvervanger : 

 

De heer Fouad Ahidar. 

 

 

Verontschuldigd : 

 

De heer Bea Diallo, mevr. Isabelle Emmery, De 

heren Jamal Ikazban, Abdallah Kanfaoui, Mevr. 

Catherine Moureaux, mevr. Fatoumata Sidibe. 

 

 

 

 

Commissions réunies de la santé et des 

affaires sociales 

 

 

 

17 décembre 2014 

 

 

Présents 

 

1. Commission de la santé 

 

Membres effectifs : 

 

M. Hasan Koyuncu. 

Mmes Barbara d'Ursel-de Lobkowicz, Martine 

Payfa. 

MM. André du Bus de Warnaffe. 

M. Alain Maron. 

Mme Khadija Zamouri. 

M. Arnaud Verstraete. 

 

Membre suppléant : 

 

Mme Brigitte Grouwels. 

 

 

2. Commission des Affaires sociales 

 

Membres effectifs : 

 

M. Ahmed El Ktibi, Mme Véronique Jamoulle, 

M. Sevket Temiz. 

Mme Viviane Teitelbaum. 

M. Michel Colson. 

Mme Evelyne Huytebroeck. 

Mme Carla Dejonghe. 

M. Paul Delva. 

 

Membre suppléant : 

 

M. Fouad Ahidar. 

 

 

Excusés : 

 

M. Bea Diallo, Mme Isabelle Emmery, MM. 

Jamal Ikazban, Abdallah Kanfaoui, Mmes 

Catherine Moureaux, Fatoumata Sidibe. 
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Afwezig : 

 

De heren Jacques Brotchi, Zahoor Ellahi 

Manzoor, Ahmed El Khannouss, mevr. Elke 

Roex, mevr. Anne-Charlotte d'Ursel, mevr. 

Jacqueline Rousseaux, de heren Pierre 

Kompany, Bertin Mampaka Mankamba. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Absents : 

 

MM. Jacques Brotchi, Zahoor Ellahi Manzoor, 

Ahmed El Khannouss, Mmes Elke Roex, Anne-

Charlotte d'Ursel, Jacqueline Rousseaux, MM. 

Pierre Kompany, Bertin Mampaka Mankamba. 
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Commissie voor de gezondheid 

 

 

 

17 december 2014 

 

 

Aanwezig 

 

Vaste leden : 

 

De heer Hasan Koyuncu. 

Mevr. Martine Payfa. 

De heer André du Bus de Warnaffe. 

De heer Alain Maron. 

Mevr. Khadija Zamouri. 

 

Plaatsvervanger :  

 

Mme Zoé Genot. 

 

Ander lid : 

 

De heer Michel Colson. 

 

 

Verontschuldigd : 

 

De heer Bea Diallo, mevr. Isabelle Emmery, de 

heer Abdallah Kanfaoui, mevr. Catherine 

Moureaux. 

 

 

Afwezig : 

 

De heren Jacques Brotchi, Zahoor Ellahi 

Manzoor, mevr. Barbara d'Ursel de Lobkowicz, 

de heer Ahmed El Khannouss, mevr. Elke Roex, 

de heer Arnaud Verstraete. 

 

 

 

Commission de la santé 

 

 

 

17 décembre 2014 

 

 

Présents 

 

Membres effectifs : 

 

M. Hasan Koyuncu. 

Mme Martine Payfa. 

M. André du Bus de Warnaffe. 

M. Alain Maron. 

Mme Khadija Zamouri. 

 

Membre suppléant : 

 

Mme Zoé Genot. 

 

Autre membre : 

 

M. Michel Colson. 

 

 

Excusés : 

 

M. Bea Diallo, Mme Isabelle Emmery, 

M. Abdallah Kanfaoui, Mme Catherine 

Moureaux. 

 

 

Absents : 

 

MM. Jacques Brotchi, Zahoor Ellahi Manzoor, 

Mmes Barbara d'Ursel de Lobkowicz, 

M. Ahmed El Khannouss, Mme Elke Roex, 

M. Arnaud Verstraete. 

 

 

 

 


